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§ 145 KFKS 2021/1 

Anmälningar 

Beslut 
Anmälningarna noteras till protokollet. 

Ärendet 

Ärende Åtgärd/ansvar 

Skrivelser  
 

Information från Nätverket Healthy Cities 
Sverige - en del av WHO 

 

  
  
  
  
  
  

Inbjudningar 
 

Inbjudan från SKR "Medborgardialog som 
ett systematiskt arbetssätt" den 27 maj 
2021. 
Sista svarsdag 10 maj 2021 

 

Inbjudan från SKR ”Digitala konferensen 
Samverkan mellan socialtjänst och 
allmännytta” den 3 juni 2021 
Sista svarsdag 1 juni 2021 

 

Rapporter 
 

  
  
  

Cirkulär, SKL 
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Övrigt 
 

Protokoll KSSU 2021-04-20, KSMU 2021-
04-20, KSAU och KSVU 2021-04-27 

 

Käppalaförbundet; kungörelsebrev inför 
förbundets fullmäktige 2021-05-18 
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§ 146 KFKS 2021/2 

Delegationsbeslut 

Beslut 
Delegationsbesluten noteras till protokollet. 

Ärende 

Ärende Beslutsfattare Datum 
Avvisande av för sent inkommet 
överklagande 
Detaljplan för upprustning av 
Saltsjöbanan Tattby station,  
KFKS 2014/717-214 

Susanne Werlinder 2021-03-25 

Deltagande i utlysning 
Klimatneutrala städer 2030 
KFKS 2021/422 

Mats Gerdau, 
kommunstyrelsens 
ordförande 

2021-04-28 

Tilläggsavtal till exploateringsavtal 
för Östra Finnbodavägen och 
godkännande av ny säkerhet och 
ändrade ägarförhållanden 
Fastigheten Sicklaön 37:46 
KFKS 2018/698 

Mats Gerdau, 
kommunstyrelsens 
ordförande 

2021-04-29 

Remiss av betänkandet 
Tillgängliga stränder – ett mer 
differentierat strandskydd (SOU 
2020:78) 
Yttrande till Miljödepartementet 
KFKS 2021/211 

Mats Gerdau, 
kommunstyrelsens 
ordförande 

2021-04-29 

Remiss – Samråd inom 
vattenförvaltning 
Yttrande till Vattenmyndigheten för 
Norra Östersjöns vattendistrikt 
KFKS 2020/991 

Mats Gerdau, 
kommunstyrelsens 
ordförande 

2021-04-30 

Anlitande av konsult som 
projektledare till kommunens 
fastighetsprojekt 
KFKS 2021/171 

Peter Skogberg, enhetschef, 
enheten för bygg och 
anläggning 

2021-02-24 
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Överenskommelse om inrättande 
av gemensamhetsanläggningar 
inom Nybackakvarteret, Orminge 
KFKS 2015/713-251 

Johan Buhre, projektledare, 
exploateringsenheten Nacka 

2021-03-19 

Överenskommelse om frigörande 
av fastighetstillbehör, Älta 9:129 
KFKS 2021/387 Malin Hultman 2021-03-19 
Anlitande av konsult inom ramen 
för beslutade investerings- 
och/eller exploateringsåtgärder 
KFKS 2021/312 

Peter Granström, 
exploateringschef, 
exploateringsenheten Nacka 
stad 

2021-03-24 

Tilldelning i förnyad 
konkurrensutsättning DIS 
administrativa tjänster - 
webbansvarig 
KFKS 2021/287 

Anna Trygg, enhetschef 
kommunikationsenheten 

2021-03-24 

Anlitande av revisionsbyrå för 
rådgivningstjänst i enskilt uppdrag 
KFKS 2020/953 

Lena Dahlstedt, dåvarande 
stadsdirektör 

2021-03-01 

Tilldelningsbeslut i upphandling 
av second opinion av lärare  
KFKS 2021/160 

Helen Bejmar, rektor Nacka 
gymnasium 

2021-02-17 

Avslag att ta del av allmänna 
handlingar 
KFKS 2020/253 

Sidrah Schaider, stadsjurist 2021-02-11 

Avslag att ta del av allmänna 
handlingar 
KFKS 2020/253 

Sidrah Schaider, stadsjurist 2021-02-10 

Anstånd med att betala faktura 
KFKS 2021/343 

Jörn Karlsson, ekonomi- och 
finansdirektör 

2021-03-12 

Anstånd med att betala faktura 
KFKS 2021/346 

Jörn Karlsson, ekonomi- och 
finansdirektör   

2021-03-24 
 

Anstånd med att betala faktura 
KFKS 2021/347 

Jörn Karlsson, ekonomi- och 
finansdirektör   

2021-03-24 
 

Anstånd med att betala faktura 
KFKS 2021/348 

Jörn Karlsson, ekonomi- och 
finansdirektör   

2021-03-24 
 

Anstånd med att betala faktura 
KFKS 2021/385 

Jörn Karlsson, ekonomi- och 
finansdirektör   

2021-03-22 
 

Tilldelning Upphandlingskonsulter 
entreprenad 
KFKS 2021/267 

Sebastian Nordgren, 
enhetschef inköpsenheten 

2021-03-11 
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Tilldelning Upphandlingskonsulter 
IT KFKS 2021/255 

Sebastian Nordgren, 
enhetschef inköpsenheten 

2021-03-11 
 

Fortsatt tillfällig övergång till fjärr- 
och distansundervisning för 
grundskolan vid Ektorp skola 
genom stängning av skolenheten 
och fritidshemmet samt möjlighet 
till undantag (II) 
KFKS 2020/235 

Mats Gerdau 
Kommunstyrelsens 
ordförande 

2021-03-12 

Redovisning av vidtagna åtgärder 
Skuru skola, föreläggande 
Skolinspektionen (dnr SI 
2020:5772) 
KFKS 2020/807 

Einar Fransson  
Produktionsdirektör Välfärd 
skola 

2021-03-16 

Tillfällig fjärr- och 
distansundervisning för årskurs 6 
vid Järla skola genom stängning av 
årskursen samt möjlighet till 
undantag 
KFKS 2020/235 

Mats Gerdau 
Kommunstyrelsens 
ordförande 

2021-03-29 

Tillfällig stängning av Kristallens 
förskola och erbjudande av 
omsorg till vissa barn 
KFKS 2020/235 

Mats Gerdau 
Kommunstyrelsens 
ordförande 

2021-03-29 

Fortsatt tillfällig delvis fjärr- och 
distansundervisning vid Nackas 
kommunala gymnasieskolor  
KFKS 2020/235 
 

Einar Fransson  
Produktionsdirektör Välfärd 
skola 

2021-03-29 

Fortsatt möjlighet till fjärr- och 
distansundervisning i högstadierna 
vid Nackas kommunala 
grundskolor för att begränsa 
antalet elever i skolenhetens 
lokaler samt trängsel i 
kollektivtrafiken  
KFKS 2020/235 

Einar Fransson  
Produktionsdirektör Välfärd 
skola 

2021-03-29 

Återrapportering av 
delegationsbeslut, utredning 
kränkande behandling februari 
2021  
KFKS 2021/453 

Ann Louise Thögersen 
Utbildningsstrateg 
Välfärd skola 

2021-03-01 
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Återrapportering av 
delegationsbeslut, utredning 
kränkande behandling mars 2021 
KFKS 2021/452 

Ann Louise Thögersen 
Utbildningsstrateg 
Välfärd skola 

2021-04-01 

Förändring av beslutsattestanter 
inom produktionsområde Välfärd 
samhällsservice från 1 mars 2021,  
KFKS 2020/1062 

Anette Böe, 
Produktionsdirektör Välfärd 
samhällsservice 

2021-03-01 

Förändring av beslutsattestanter 
inom produktionsområde Välfärd 
Skola 2021 

Einar Fransson  
Produktionsdirektör Välfärd 
skola 

2021-03-30 

Informationshanteringsplan för 
hantering av kunds 
dokumentation inom 
affärsområde äldre, välfärd 
samhällsservice 2001-2017, 
Revidering  
KFKS 2021/450 

Henrik Feldhusen, 
Biträdande 
produktionsdirektör 
Välfärd samhällsservice 
 

2021-04-08 

Tillfällig stängning Skogsstigens 
förskola och erbjudande om 
omsorg till vissa barn 
KFKS 2020/235 

Mats Gerdau 
Kommunstyrelsens 
ordförande 

2021-04-19 
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§ 147 KFKS 2021/272 

Revidering av kommunfullmäktiges arbetsordning 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige antar förslag på revidering av 
kommunfullmäktiges arbetsordning enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelse daterad den 18 
februari 2021 med följande ändring: 
”§29 … material till kommunfullmäktiges presidium senast klockan 09.00 dagen då 
fullmäktige ska äga rum.” 

Ärende 
Kommunfullmäktiges arbetsordning är i behov av revidering för att motsvara de nya 
bestämmelserna i 2018 års kommunallag men även utifrån behovet att göra 
arbetsordningen mer teknikneutral. Arbetet med revideringen av arbetsordningen har även 
innefattat att stadsledningskontoret genomfört en allmän översyn av arbetsordningen 
tillsammans med kommunfullmäktiges presidium och gruppledarna i kommunfullmäktige. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 27 april 2021, §57 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och juridik- och kanslienheten, daterad den 18 
februari 2021 
Bilaga 1 Förslag på revidering av kommunfullmäktiges arbetsordning 

Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade om följande ändring till förslaget  
”§29 … material till kommunfullmäktiges presidium senast klockan 09.00 dagen då 
fullmäktige ska äga rum.” 
 
I yrkandet instämde Mats Gerdau (M).  

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag med Khashayar 
Farmanbars (S) ändring. 

Protokollsanteckningar 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Som påpekades under mötet så innebär detta ärende ett givande och tagande för att 
komma fram till en något sånär godtagbar gemensam plattform. Viktiga aspekter från 
Nackalistan är glada att det gick att flytta tiden för inlämnande av digitalt material som man 
vill visa för fullmäktige till måndagen. I övrigt så anser Nackalistan att det inte är lämpligt 
att lägga allmänhetens timme på en tid som passar både kommuninnevånare som vill 
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komma och ledamöterna i kommunfullmäktige. Det pågår ett arbete i val- och 
demokratinämnden i syfte att öka allmänhetens intresse att ta del av fullmäktiges debatter 
och för kontakter politiker – allmänhet. Vi vill inte föregå resultatet av detta arbete utan 
inväntar vad de kommer fram till. Nackalistan vill tills vidare behålla tiden kl 16.30-17.00 
eftersom det föreslagna alternativet till kontakttid under fullmäktigemötets start inkräktar 
på arbetet i fullmäktige.” 
 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”Vi Socialdemokrater är väldigt negativa till förslaget att kommunfullmäktige ska startas 
17:00 istället för 18:00. Tiden 17-18 har hittills varit tillägnad de Nackabor som vill träffa 
sina kommunfullmäktigepolitiker inför sammanträdet. Även om det under pandemin har 
varit svårt att använda den tiden för att träffa Nackaborna är det inte skäl nog att nu 
kraftigt inskränka den möjligheten. Som det framgår av arbetsutskottets protokoll från 
2021-04-27 var Socialdemokraterna enda partiet som var beredda att föreslå att denna del 
av reglementet ändras. Av den anledningen valde vi att inte föreslå det på detta möte, men 
vår kritik om beslutet står lika kraftfullt.” 
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§ 148 KFKS 2021/381 

Sammanträdesdagar 2022 för kommunstyrelsens 
arbetsutskott och kommunstyrelsen samt 
kommunfullmäktige 

Beslut 
1. Kommunstyrelsen beslutar om sammanträdesdagar 2022 för sig enligt 
nedan. 
2. Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar om 
sammanträdesdagar 2022 för sig enligt nedan. 
 
KSSU & KSMU* KSVU & KSAU KS KF 
   31 januari 
18 januari* 25 januari 7 februari 

 
21 februari 

15 februari 22 februari 
 

7 mars 
 

21 mars 
 

15 mars* 22 mars 
KSAU: Årsbokslut 

4 april 
Årsbokslut  

25 april 
Årsbokslut 

5 april 19 april 
KSAU: Marsbokslut 
muntlig 

2 maj 
Marsbokslut 

16 maj 
 

3 maj* 
 

10 maj 23 maj  
20 juni 
T1 31 maj 

 
7 juni  
T1, ramärende  

13 juni 
T1, ramärende 

30 augusti* 
 

23 augusti 5 september 19 september 

20 september 27 september 
KS budget 

3 oktober 
KS budget 

17 oktober 

4 oktober 
Investeringar 

11 oktober 
Investeringar 

24 oktober 
T2, skattesats, mål och 
budget investeringar 

14 november 
(15 november) 
T2, budget, skattesats 

  7 november 
Oppositionens budget 

25 oktober* 
 

 
29 november 

 
5 december 
Oktoberbokslut internbudget 

 
19 december 

22 november 
 
13 december* 20 december Jan 2023 Jan/feb 2023 
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Ärende 
I detta ärende presenteras förslag till sammanträdesdagar för 2022 för kommunstyrelsens 
arbetsutskott och för kommunstyrelsen samt för kommunfullmäktige. Förslaget har 
samordnats med de förslag som läggs fram till kommunstyrelsens miljöutskott och 
stadsutvecklingsutskott samt dess verksamhetsutskott. Förslagen för samtliga 
sammanträden redovisas för att underlätta en sammanhållen bedömning. 
Enligt kommunallagen ska kommunstyrelsen ta ställning till skattesats i oktober månad och 
det föreslås därför ett sammanträde den 24 oktober 2022. Vid samma sammanträde ska 
även ärendet om tertialbokslut två behandlas. 
I planeringen av tidsschemat har dialog förts med representanter för ekonomiprocessen 
och med andra parter inom kommunen för att få såväl sammanträden som inlämning, 
beredning och utskick av handlingar att harmonisera. Hänsyn har också tagits till lov och 
klämdagar för att i möjligaste mån undvika sammankomster vid dessa tillfällen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 27 april 2021, §61 
Tjänsteskrivelse från juridik- och kanslienheten, daterad den 14 april 2021 
Bilaga Sammanträdesplanen 2022 för kommunfullmäktige och kommunstyrelsen 
samt kommunstyrelsens utskott 

Yrkanden 
Mikael Carlsson (NL) yrkade att ett möte läggs till i kommunfullmäktiges 
sammanträdesplan.  
 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag. I yrkandet instämde Hans Peters 
(C).  

Beslutsgång 
Med avslag på Mikael Carlssons yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med 
arbetsutskottets förslag.  

Protokollsanteckningar 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Nackalistan anser att det är glädjande att kommunfullmäktige 2022 får en extra 
sammanträdesdag. Vi har under året som gått sett att kommunfullmäktige inte hinner med 
att behandla motioner inom rimlig tid vilket får konsekvenser för det demokratiska arbetet. 
Nackalistan föreslår att man planerar för ytterligare ett kommunfullmäktige möte, 
förslagsvis någon gång i augusti. Det skulle leda till ökade möjligheter att hinna behandla 
alla ärenden och motioner inom en acceptabel tid.” 
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§ 149 KFKS 2015/370-050 

Avsteg från exploateringsavtal, Kvarnholmen, E5 – 
Kvarnholmsplatån 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige godkänna avsteg från det av 
kommunfullmäktige 27 april 2015 träffade exploateringsavtalet för Kvarnholmen, etapp 5 – 
Kvarnholmsplatån, genom att ingå föreslaget tilläggsavtal i enlighet med bilaga 1. 

Ärende 
Kommunen och exploatören Kvarnholmen Utveckling AB träffade 2015 ett 
exploateringsavtal för del av Kvarnholmen, etapp 5. Enligt § 7 i exploateringsavtalet har 
exploatören åtagit sig att projektera, utföra och bekosta allmänna anläggningar och därefter 
lämna över dessa till kommunen. 
Det har i samband med utbyggnaden av Kvarnholmen, etapp 5, uppmärksammats att 
genomförandet av en trappa och gångväg, planerad från Kvarnholmsvägen upp mot Tre 
Kronors väg, skulle innebära ingrepp i naturen samt är olämplig ur säkerhetsynpunkt. Då 
de i övrigt tilltänkta stråken på Kvarnholmen har utförts, eller planeras fortsatt att utföras, 
utgör ett avsteg för utbyggnaden av nämnd trappa och gångväg inte ett hinder för att 
fortsatt enkelt ta sig runt i området. 
Avsteget från att bygga ut tänkt trappa och gångväg från Kvarnholmsvägen upp till Tre 
Kronors väg innebär uteblivna kapitalkostnader för kommunen på cirka 135 000 kronor 
första avskrivningsåret samt uteblivna driftkostnader på omkring 85 000 kronor per år. 
Nuvärdesberäkning visar att kommunens kostnader vid utbyggnad av anläggningen 
överstiger utbyggnadskostnaden med stor marginal. 

Handlingar i ärendet¨ 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 20 april 2021, §87 
Tjänsteskrivelse från exploateringsenheten Nacka stad daterad den 13 april 2021 
Bilaga 1 Förslag till tilläggsavtal 

Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade att ärendet återremitteras för att avtala om lämplig 
motprestation med exploatören. 
I yrkandet instämde Tomas Ottosson (V), Mikael Carlsson (NL), Sidney Holm (MP) och 
Esa Örmä (SD).  
 
Mats Gerdau (M) yrkade avslag på Khashayar Farmanbars (S) återremissyrkande.  
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Beslutsgång 
Ordföranden ställde bifall till återremissyrkandet mot avslag och fann att kommunstyrelsen 
har avslagit återremissyrkandet.  
 
Därefter konstaterar ordföranden att det kvarstår ett förslag till beslut – 
stadsutvecklingsutskottets förslag – och fann att kommunstyrelsen har beslutat i enlighet 
med detta förslag.  

Reservationer 
Khashayar Farmanbar reserverade sig för Socialdemokraterna till förmån för eget 
återremissyrkande.  

Protokollsanteckningar 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Miljöpartiet känner en viss oro över den styrande Alliansens resonemang kring kostnader 
för allmän platsmark som föreslås övergå i kommunal ägo vid olika stadsbyggnadsprojekt. 
Vi ser många fördelar med att kommunen äger allmän platsmark i den nya staden och kan 
bestämma vilka förhållningsregler som ska gälla där. Även om just den här platsen inte har 
något större strategiskt värde blir det problematiskt om alla centralt belägna platser i Nacka 
skulle ägas av kommersiella intressen. Vi har flera gånger lyft nackdelarna med att det helt 
saknas ickekommersiella mötesplatser i Nacka. Det finns till exempel idag inga torg där 
politiska partier kan sätta upp sina valstugor, eftersom alla centrala mötesplatser i Nacka 
ägs av privata aktörer som oftast vill maximera intäkterna från sitt markinnehav. I det här 
fallet handlar det också om att exploatören inte behöver anordna en gångväg som skulle 
underlätta framkomligheten i området, även om den inte är helt nödvändig. Vi i 
Miljöpartiet vänder oss också mot att exploatören helt utan motprestation, slipper undan 
en kostnad på 3,7 miljoner kronor som kommunen tidigare förhandlat fram i ett avtal. I 
ärendet presenteras det också som något positivt att en gångväg mindre också innebär lägre 
driftskostnader för gångvägar.” 
 
Esa Örmä lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna. 
”Sverigedemokraterna anser att värdet för allmänheten av den föreslagna trappan och 
gångvägen är oklart och att trappan och gångvägen ur denna synvinkel både går att ha och 
mista. 
Vad det gäller de 3,7 miljonerna som blir kvar som intäkt hos entreprenören, så vill 
Sverigedemokraterna framhålla att det i och för sig är en god policy för Nacka kommun att 
agera med förståelse för entreprenörers marknadsmässiga villkor och svårigheter som följer 
av sena ändringar i avtal, men att det ändå görs behov av ökad klarhet i frågan om vilken 
motprestation Nacka kommun får i stället för den planerade men kancellerade utbyggnaden 
av trappa och gångväg.” 
 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
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”Den här trappan är enda gångförbindelsen för de boende norrut. Vi hade gärna sett ett 
alternativt förslag på utformning av trappan. Tanken med trappan var att öka 
framkomligheten och ge fler möjligheter att utforska området. Argumenten om naturen ska 
förstås tas på allvar, därför hade vi gärna sett en trappa som är mer anpassad för naturen 
och terrängen. Punkten om konsekvenser för barn lämnar även i detta ärende en hel del att 
önska. De uppenbara negativa konsekvenserna om påverkan för barns minskad 
tillgänglighet till naturen tas inte alls upp. Samtidigt innebär beslutet att efterskänka 3,7 
miljoner kronor till exploatören utan att kommunen garanterar sig för att Nackaborna får 
något som helst värde för de pengarna. Det är fel och därför vill vi se en överenskommelse 
med exploatören om lämplig motprestation.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Det ekonomiska kalkyl som presenteras för att inte bygga den planerade skogsstigen på 
Kvarnholmen innebär en minskad årlig driftskostnad framöver för kommunen. Denna 
kostnad ingår i kommunens framtida budget och minskas då därmed. Det borde inte 
innebära att exploatören utan ett gällande avtal kan friskriva sig från att antingen inte betala 
tillbaka summan 3,7 miljoner kr eller utföra en konkret annan prestation till samma värde 
till gagn 
för Nackas skattebetalare. Skattebetalarnas pengar måste hanteras på ett affärsmässigt sätt 
och då ska utförda prestationer som inte utförs värdesättas, krävas in och skrivas avtal 
om.” 
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§ 150 KFKS 2021/441 

Initiering till avveckling av Boo-Lännersta 
dikningsföretag år 1954 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
 

1. Kommunfullmäktige beslutar att kommunen i egenskap av ägare till fastigheterna 
Bo 1:608 och Bo 1:925, som deltagare i samfälligheten Boo-Lännersta 
dikningsföretag 1954, ingår överenskommelser enligt bilaga 3 om initiering till 
avveckling av markavvattningssamfälligheten. 

 
Kommunstyrelsen beslutar för egen del, under förutsättning av kommunfullmäktiges beslut 
enligt ovan, följande. 
 
1. Kommunstyrelsen ger i uppdrag till enhetschef inom enheten för fastighetsförvaltning 
att för kommunens räkning underteckna överenskommelser om initiering till avveckling av 
markavvattningssamfälligheten. 
2. Kommunstyrelsen befullmäktigar stadsjuristen eller den hon i sitt ställe sätter att ansöka 
om och föra kommunens talan i domstol i mål om avveckling av dikningsföretaget Boo-
Lännersta 1954. 
3. Kommunstyrelsen ger i uppdrag till enhetschef inom enheten för fastighetsförvaltning 
att avge yttrande under samråd över ansökan och tillståndsprövning om vattenverksamhet 
för Myrsjön och Bagarsjön enligt investeringsbeslut i bilaga 4. 

Ärende 
Bagarsjöns tillrinningsområde har exploaterats under flera år, och detta har lett till att sjöns 
vattennivåer i samband med kraftiga regn stiger och kringliggande fastigheter riskerar att 
svämmas över. Utloppet från Bagarsjön och utloppsdiket från Ekallén ner till Fregattvägen 
behöver därför byggas om för att klara den potentiellt större mängden vatten. Boo- 
Lännersta dikningsföretag år 1954, är ett markavvattningsföretag beläget öster om 
Bagarsjöns utlopp och har juridisk rådighet över utloppsdiket. För att underlätta framtida 
skötsel och det nu akuta underhållet av diket, anser kommunen nu att dikesföretaget 
behöver avvecklas. Kommunen kan som deltagare i dikesföretaget initiera en omprövning, 
vilken avgörs hos mark- och miljödomstolen. Informationsbrev och överenskommelse 
skickas ut till berörda fastighetsägare. Kommunen står för samtliga kostnader gällande 
omprövning och framtida skötsel av diket. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 20 april 2021, §97 
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Tjänsteskrivelse från för enheten för drift offentlig utemiljö m.fl. enheter daterad den 29 
mars 2021 
Bilaga 1 Utredning Bagarsjön 
Bilaga 2 Informationsbrev Dikningsföretaget 
Bilaga 3 Överenskommelse Dikningsföretaget 
Bilaga 4 Investeringsbeslut 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det endast finns ett förslag till beslut – 
stadsutvecklingsutskottets förslag – och finner att kommunstyrelsen har beslutat i enlighet 
med detta förslag.  
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§ 151 KFKS 2015/829-251 

Exploateringsavtal med Ormingeplan 2-4 KB avseende 
fastigheten Orminge 52:1, ”Hantverkshuset” 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige beslutar att ingå föreslaget exploateringsavtal med Ormingeplan 2-4 
KB avseende fastigheten Orminge 52:1, ”Hantverkshuset”. 

Ärende 
För genomförandet av detaljplaneförslaget Knutpunkten i Orminge har ett förslag till 
exploateringsavtal med Ormingeplan 2-4 KB, koncernbolag till Magnolia Bostad AB,  
upprättats avseende fastigheten Orminge 52:1, det vill säga ”Hantverkshuset”. 
Ormingeplan 2-4 KB avser att utveckla sin fastighet med bostäder, en gruppbostad och nya 
verksamhetslokaler. Avtalet reglerar bland annat att bolaget ska erlägga 
exploateringsersättning för utbygganden av allmänna anläggningar samt att markområden 
överförs mellan kommunen och bolaget. Avtalet innebär en intäkt till kommunen om cirka 
40 miljoner kronor varav exploateringsersättningen utgör den största delen.  

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från exploateringsenheten Nacka den 30 april 2021 
Bilaga 1: Förslag till exploateringsavtal med Ormingeplan 2-4 KB avseende fastigheten 
Orminge 52:1 inklusive bilagor. 

Yrkanden 
Gunilla Grudevall Steen (L) yrkade bifall till förslaget från exploateringsenheten Nacka. I 
yrkandet instämde Cathrin Bergenstråhle (M).  

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med förslaget från exploateringsenheten Nacka.  
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§ 152 KFKS 2015/829-251 

Markgenomförandeavtal med Orminge Entré AB 
avseende del av fastigheterna Orminge 58:1 och 60:1, 
Knutpunkten 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut.  
 
Kommunfullmäktige beslutar att ingå föreslaget markgenomförandeavtal med Orminge 
Entré AB avseende del av fastigheterna Orminge 58:1 och 60:1, Orminge. 

Ärende 
2017 beslutade kommunstyrelsen att ingå ett markanvisningsavtal med Gotska Fastighets 
AB avseende del av fastigheten Orminge 60:1, för byggnation av parkeringshus för 
infartsparkering, bostäder och verksamhetslokaler. Avtalet har därefter överlåtits till 
Orminge Entré AB som är samägt av Arwidsro och Gotska Fastighets AB. 
Kommunfullmäktige föreslås nu att teckna ett markgenomförandeavtal med Orminge 
Entré AB och efter laga kraft-vunnet fastighetsbildningsbeslut ingå tomträtts- och sidoavtal 
med samma bolag. Förslag till markgenomförandeavtal inklusive bilagor reglerar bland 
annat att den nya bebyggelsen ska vara färdigställd senast 5 år från bolagets tillträde samt 
att bolaget ska upplåta minst 375 tillstånd för infartsparkering. Orminge Entré AB ska 
erlägga en preliminär årlig tomträttsavgäld om 1 329 417 kronor under en första tioårig 
avgäldsperiod, under förutsättning att bostäderna upplåtes med hyresrätt.    

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från exploateringsenheten Nacka den 30 april 2021 
Bilaga 1: Förslag till markgenomförandeavtal inklusive bilagor 

Yrkanden 
Gunilla Grudevall Steen (L) yrkade bifall till förslaget från exploateringsenheten Nacka. I 
yrkandet instämde Cathrin Bergenstråhle (M).  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det endast finns ett förslag till beslut – förslaget från 
exploateringsenheten Nacka – och finner att kommunstyrelsen har beslutat i enlighet med 
detta förslag.  
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§ 153 KFKS 2015/829-251 

Överenskommelse om fastighetsreglering med 
Stockholm Exergi AB avseende del av fastigheten 
Orminge 58:1, Orminge 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige beslutar att ingå föreslagen överenskommelse om fastighetsreglering 
med Stockholm Exergi AB avseende del av fastigheten Orminge 58:1, Orminge. 

Ärende 
Förslag till överenskommelse om fastighetsreglering innebär att Nacka kommun förvärvar 
ett cirka 450 kvadratmeter stort område från fastigheten Orminge 58:1, ägd av Stockholm 
Exergi AB. Förvärvet är en förutsättning för en mer rationell exploatering utav planerad 
kvartersmark, ägd av Nacka kommun. Nacka kommun ska senare upplåta kvartersmarken 
med tomträtt till exploatör. Överenskommelsen innebär en direkt kostnad för kommunen 
på 6 602 799 kronor. Fastighetsregleringen möjliggör en exploatering utav kommunal mark 
som innebär en preliminär årlig tomträttsavgäld på 1 329 417 kronor. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från exploateringsenheten Nacka den 28 april 2021 
Bilaga 1: Förslag till överenskommelse om fastighetsreglering med Stockholm Exergi AB 
avseende del av fastigheten Orminge 58:1. 

Yrkanden 
Gunilla Grudevall Steen (L) yrkade bifall till förslaget från exploateringsenheten Nacka. I 
yrkandet instämde Cathrin Bergenstråhle (M).  

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med förslaget från exploateringsenheten Nacka.  
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§ 154 KFKS 2016/756 

Detaljplan för Knutpunkten, Orminge, fastigheterna 
Orminge 52:1 m.fl. i Boo 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige beslutar att anta detaljplanen för Knutpunkten. 

Ärende 
Detaljplaneförslaget för Knutpunkten har tillstyrkts av miljö- och stadsbyggnadsnämnden 
och kommunstyrelsen ska nu ta ställning till om kommunfullmäktige ska föreslås anta 
detaljplanen.  
 
Detaljplanens syfte är att möjliggöra nya bostäder, verksamheter och en levande miljö som 
skapar förutsättningar för ett attraktivt centrum där fler resor sker med kollektivtrafik, cykel 
eller till fots. Detaljplanen Knutpunkten har utformats i enlighet med planprogrammet för 
Orminge centrum och uppfyller bostadsmålet för området samt bidrar till att uppfylla 
behovet av gruppbostäder. Genomförandet av planen bidrar positivt till den övergripande 
transportinfrastrukturen genom kapacitetsökningen i bussterminalen, ökad framkomlighet 
och tillskapandet av ett garage för infartsparkering.  
 
Enheten för strategisk stadsutveckling anser att de kommunala intressena så som de angavs 
i startpromemorian och i kommunstyrelsens yttrande över samrådsförslaget har 
tillgodosetts. Enheten anser att kommunstyrelsen ska föreslå kommunfullmäktige att anta 
planförslaget för Knutpunkten i Orminge.  

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling den 28 april 2021 
Bilaga 1 Protokoll MSN 
Bilaga 2 Tjänsteskrivelse MSN 
Bilaga 3 Granskningsutlåtande 
Bilaga 4 Plankarta 
Bilaga 5 Planbeskrivning 

Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade bifall till förslag till beslut med ändringen att stycket 
”Natur” i planbeskrivningen skrivs om till: 
”Större delen av den befintliga naturmarken exploateras. Främst påverkas områden med 
äldre tallar, vedinsekter och rödlistade svampar, men även lövrika områden försvinner. 
Naturytor med påtagligt naturvärde minskar. Den ekologiska spridningskorridoren i 
östvästlig riktning försvagas i och med att avståndet mellan skogsmarkerna ökar och flera 
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träd tas ner i de områden som blir kvar. Detta gör att den biologiska mångfalden riskerar 
att påverkas negativt, inte bara inom planområdet utan även utanför när spridning och 
genetiskt utbyte mellan områden minskar. Åtgärder inom detaljplanen som stärker 
spridningssambanden och kompenserar för den förlorade naturmarken och försvagade 
ekologiska värdena kan ske genom tillskapande av gröna ytor. Verktyget Grönytefaktor 
Nacka stad kan här tjäna som förebild. För att motverka delar av planens negativa effekter 
krävs åtgärder som stärker spridningssambanden och de försvagade ekologiska värdena. Så 
många träd som möjligt ska bevaras och skyddas vid genomförandet. Vid förstärkning av 
kvarvarande samt närliggande naturmark ska endast naturligt förekommande arter planteras 
in. Grov död ved som avverkas ska flyttas till omgivande skogar eller sparas inom 
planområdet. För att kompensera för förlusten av tallskog ska ungskog kring gamla tallar i 
närliggande skogsområden röjas, föryngring av tall gynnas och även ny grönska planteras 
för att förstärka spridningssambanden i enlighet med ovan.” 
I yrkandet instämde Mikael Carlsson (NL) och Sidney Holm (MP).  
 
Cathrin Bergenstråhle (M) yrkade avslag på Khashayar Farmanbars (S) yrkande.  
 
Gunilla Grudevall Steen (L) yrkade bifall till förslaget från enheten för strategisk 
stadsutveckling. I yrkandet instämde Cathrin Bergenstråhle (M).  

Beslutsgång 
Med avslag på Khashayar Farmanbars (S) yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet 
med förslaget från strategisk stadsutveckling.  

Protokollsanteckningar 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”När hela Orminge centrum förtätas måste vi se området i ett större sammanhang, särskilt 
sett till förlorade naturvärden och minskad biologisk mångfald. Miljöpartiet ville tidigare 
under planprocessen skärpa skrivningen kring naturvärden då vi inte ser att de föreslagna 
kompensationsåtgärderna är tillräckliga. Vi ser ett behov av fler gröna ytor i denna 
detaljplan, även kopplat till klimataspekter, som inte tillräckligt berörs i planen. Genom att 
använda verktyget Grönytefaktor, som Nacka tagit fram och utvecklat för centrala Nacka, 
även här kan vi visa på ambitionen och viljan av att lyfta miljö och klimat i detaljplanen. 
Gröna tak eller gröna fasader hade kunnat stärka spridningssambanden men åtgärder hade 
även behövt ske utanför detaljplanen som motkompensation för förlorade naturvärden 
eftersom hela Orminge måste ses i ett sammanhang. Naturvärden kommer nämligen också 
försvinna i andra omkringliggande detaljplaner, såsom Sarvträsk, varför det blir viktigt att 
se kompensation som del i en helhet 
 
Där människan tar plats får annat ofta ge vika varför vi behöver titta på ett system för att 
kompensera för förstörda naturvärden. Miljöpartiet välkomnar en förtätning i Orminge 
centrum som i sig blir en ny knutpunkt med goda kommunikationer, service, handel och 
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mötesplatser, men vi ser att vi behöver kompensera och stärka biologisk mångfald, 
spridningssamband och naturvärden när sådana påverkas negativt. Det kan ske inom eller 
utom detaljplan, men måste grundas i ett system där det antingen är kommunen eller 
exploatörer som har ansvar för detta.” 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet. 
”Den aktuella detaljplanen är ett steg i att göra om Orminge centrum från en stor 
parkeringsplats till en mer människovänlig plats. Det är också bra att det byggs bostäder i 
området, något som det finns stort behov av i kommunen och i storstockholm. I planen 
ingår ett parkeringshus vilket är positivt. Därmed kan den öppna parkeringen på torget tas 
bort men det gör också att om (eller än hellre när) behovet av parkeringsplatser i en framtid 
minskar så kan parkeringsytorna byggas om till bostäder eller verksamhetslokaler. Tyvärr 
innehåller även denna detaljplan ett litet trångt och slutet kvarter vilket i praktiken innebär 
dåliga sol- och ljusförhållanden för ett antal bostäder. Exploateringen i enlighet med planen 
innebär också att en del gröna ytor tas i anspråk. Vi skulle vilja att verktyget ’grönytefaktor’, 
som används inom Nacka stad, även skulle användas inom andra delar av kommunen. Som 
vanligt ställs inga särskilda krav på energieffektivitet i de nya byggnaderna. Tyvärr sätter 
PBL begränsningar i vad som kan villkoras i en detaljplan men Nacka skulle kunna göra 
som många andra kommuner, trots det ställa krav antingen i planen eller i 
exploateringsavtalen – erfarenheten visar att exploatörerna oftast väljer att följa dessa krav 
trots att de formellt inte är bindande. Klimatkrisen innebär att det är angeläget att ställa 
krav både på energieffektivitet i de färdigbyggda fastigheterna men också på att själva 
konstruktionen är klimatsmart, byggnader i massivträ eller minimum ’grön betong.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Detaljplanen för knutpunkten står nu för genomförande. Nackalistan noterar att därmed 
kommer en delbefintlig grönska att försvinna som ger karaktär och liv åt centrummiljön. 
Detta borde kompenseras genom tillämpande av grönytefaktorn ochatt byggherren i övrigt 
ser till att skapa gröna ytor, solceller eller annat klimatfrämjande. Reserverad yta för en 
framtida entré till tunnelbanestation saknas.” 
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§ 155 KFKS 2021/305 

Ändring av sotningsfrister för lokaleldstäder, införande 
av övriga bestämmelser i sotningsfristerna samt ändring 
av taxa gällande rengöring (sotning) och 
brandskyddskontroll 
Verksamhet som utförs i Nacka kommun av Södertörns brandförsvarsförbund 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
1. Kommunfullmäktige fastställer Södertörns brandförsvarsförbunds förslag gällande 
frister för rengöring (sotning) med ikraftträdande 2021-07-01. 
 
2. Kommunfullmäktige fastställer Södertörns brandförsvarsförbunds förslag avseende 
ny taxa gällande rengöring (sotning) och brandskyddskontroll att gälla från 2021-07- 
01. 

Ärende 
Södertörns brandförsvarsförbund (Sbff) har genomfört en översyn av sotnings- och 
brandskyddskontrollverksamheten inom förbundets område. Senast taxan och 
föreskrifterna beslutades om var 2014. I det lagda förslaget höjs taxan för exempelvis 
sotning med cirka 90 kronor till 550 kronor, en höjning med cirka 20 %. En av 
anledningarna till ökningen är att ingen beslutad höjning gjorts sedan 2014 och att det finns 
ett behov av att förtydliga vissa bestämmelser inom området genom att föra in dem i 
föreskrifterna och i taxan. Genom ändringen kan samordningseffekter åstadkommas som 
förväntas leda till förbättringar för den enskilde då exempelvis rengöring och 
brandskyddskontroll kan ske vid samma besök med en lägre taxa som följd samt att nya 
arbetsmetoder kan användas och större fokus på utförarnas arbetsmiljö införas. 
 
Arbetet med översynen innebär också att samtliga avtal med entreprenörer för rengöring 
och brandskyddskontroller inom Sbff har sagts upp och ny upphandling kommer ske. 
 
Då brandskyddskontroll är en lagstadgad myndighetsutövning kan inte förbundets 
direktion självständigt besluta om en sådan taxa (utifrån Högsta förvaltningsdomstolens 
prejudicerande ställningstagande från 2015). Detta innebär att varje kommun måste fatta 
det formella beslutet var och en för sig för att taxan ska vara giltig. 
 
Stadsledningskontoret har ingenting att invända mot förslaget från Sbff. 
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Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 27 april 2021, §58 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och juridik- och kanslienheten, daterad den 19 
april 2021 
Bilaga 1 Tjänsteutlåtande från Sbff med förslag till beslut i respektive 
kommunfullmäktige 
Bilaga 2 Protokollsutdrag direktionsbeslut 2021-02-12, § 6 - Ändring av 
sotningsfrister för lokaleldstäder samt införande av övriga bestämmelser i 
sotningsfristerna 
Bilaga 3a Tjänsteutlåtande - Förslag till ny utformning av Frister för rengöring 
(sotning) enligt lag (2003:778) om skydd mot olyckor 
Bilaga 3b Förslag till Frister för rengöring (sotning) enligt lag (2003:778) om skydd mot 
olyckor 
Bilaga 4 Protokollsutdrag direktionsbeslut 2021-02-12, § 7 - Ändring av taxa gällande 
rengöring (sotning) och brandskyddskontroll 
Bilaga 5a Tjänsteutlåtande - Ändring av taxa gällande rengöring (sotning) och 
brandskyddskontroll 
Bilaga 5b Förslag till Taxa gällande rengöring (sotning) och brandskyddskontroll 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag.  
 
- - - - - 
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§ 156 KFKS 2021/405 

Yrkeshögskola på Young Business Creatives 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att bedriva yrkeshögskola inom välfärd skola och ställer sig 
positiv till ingiven ansökan om att starta sådan utbildning på Young Business Creatives. 
Produktionsdirektör för välfärd skola ges i uppdrag och bemyndigande att företräda 
kommunen vid ansökan om att bedriva yrkeshögskola. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta om följande. 
 
Kommunfullmäktige beslutar att lägga till skolformen yrkeshögskola under punkten Q i 
kommunstyrelsens reglemente. 

Ärende 
Välfärd skola har ansökt om att starta yrkeshögskola (YH) på Young Business Creatives 
(YBC) som idag driver kommunal gymnasieskola. Yrkeshögskoleutbildning är per 
definition eftergymnasial, kombinerar teori med praktik och genomförs i nära samarbete 
med arbetslivet. Ansökan avser i ett första steg tre enskilda kurser: Social innovation och 
ledarskap samt Changemaker och Social Innovation & Leadership (de två sistnämnda på 
engelska) som alla är planerade att starta i okt/nov 2021. En ytterligare ansökan kommer 
att lämnas in under våren om att starta en komplett YH-utbildning med start hösten 2022 
som inkluderar så kallad LIA-praktik (lärande i arbetslivet). Det övergripande temat för 
utbildningen är socialt entreprenörskap. Såväl enskilda kurser som den längre utbildningen 
kommer att genomföras online, med YBC som utbildningsanordnare. 
Projektgruppen har noterat ett stort intresse för de kurser och den utbildningen som nu 
skapas. YH-utbildningar ställer krav på en ledningsgrupp med tydlig koppling till 
arbetslivet. 
 
Kommunstyrelsen föreslås besluta om att, inom Välfärd skola, bedriva denna typ av 
verksamhet samt ställa sig positiv till ingiven ansökan. Produktionsdirektör för Välfärd 
skola bör därvid ges i uppdrag och bemyndigande att företräda kommunen vid ansökan om 
att bedriva yrkeshögskola. 
 
För tjänster inom utbildningsområdet anges i kommunstyrelsens reglemente de skolformer 
som nämnden ansvarar för, så som huvudman för utbildningen. Skolformen yrkeshögskola 
behöver kompletteras för att omfatta även denna verksamhet varför Kommunfullmäktige 
föreslås utöka reglementet med detta uppdrag. 
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Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens verksamhetsutskott den 27 april 2021, §28 
Tjänsteskrivelse från Välfärd skola, daterad den 24 mars 2021 

Yrkanden 
Hans Peters (C) yrkade bifall till verksamhetsutskottets förslag. I yrkandet instämde Gunilla 
Grudevall Steen (L), Karin Teljstedt (KD) och Khashayar Farmanbar (S).  

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med verksamhetsutskottets förslag.  

Protokollsanteckningar 
Gunilla Grudevall-Steen lät anteckna följande till protokollet för Liberalerna. 
"Det är mycket positivt att en av Nackas kommunala gymnasieskolor YBC avser starta 
yrkeshögskola. Nacka är en utbildningskommun, och vi har hög kvalitet på verksamheterna 
från förskolor till gymnasieskolor och vuxenutbildning. Att bygga vidare med 
yrkeshögskola är ett logiskt nästa steg, och YBC med sitt nytänkande och sin flexibilitet har 
goda förutsättningar att utveckla en riktigt attraktiv utbildning av hög kvalitet. Liberalerna 
ser fram emot att följa detta arbete, och vi välkomnar även andra utbildningsaktörer att 
starta högre utbildning i olika former i Nacka." 
 
Karin Teljstedt och Anders Tiger lät anteckna följande till protokollet för 
Kristdemokraterna. 
”Att locka postgymnasial utbildning till Nacka, och därmed göra kommunen mer attraktiv 
för människor i alla åldrar har länge varit en ambition för oss. En utbildning som denna, 
som knyter an till både en existerande skolverksamhet och det lokala näringslivet är ett 
utmärkt första steg. Vi hoppas att detta kan bana väg för att fler aktörer får upp ögonen för 
möjligheterna i Nacka, och att vi på sikt kan omfamna ett än bredare utbildningsutbud som 
genomsyras av samma höga kvalitet som det vi har idag.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Nackalistan tycker det är väldigt roligt och spännande att YBC vill göra den här 
satsningen. Som vi läser det i handlingarna så kommer utbildningarna att ske helt digitalt, 
åtminstone i en början. Vi vill gärna lyfta den trend att fler och fler väljer att läsa hela eller 
delar av utbildningar på distans. Kommunen kan göra mycket för att underlätta för de som 
läser digitalt eller på distans genom att ha tillräckligt med läse- och arbetsyta på våra 
bibliotek. Tillgängliga nätverk som kan nyttjas ex. biblioteken. Vi är i starten av detta och 
troligen så kommer mer och mer studier ske digitalt och det är viktigt att kommunen har 
med detta i sin planering.” 
 
Esa Örmä lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna. 
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”Sverigedemokraterna välkomnar en fortsättning på den utveckling inom kvalificerad 
postgymnasial utbildning som kommer Nacka kommun till del, i detta fall med Young 
Business Creatives. Nacka är en kommun av högutbildade, och det är en fördel som måste 
befästas och utvecklas.” 
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§ 157 KFKS 2020/1048 

Motion – Förnya alkoholpolitiska programmet 
Motion den 16 november 2020 av Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige fattar beslutar enligt nedan. 
 
1. Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen om att införa riktlinjer för intern 
representation i det alkoholpolitiska programmet då kommunens policy för mutor, jäv, 
representation och bisysslor redan anger kommunens förhållningssätt inom området. 
 
2. Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen om att införa riktlinjer som ytterligare 
begränsar servering av alkohol i kommunens lokaler då det bedöms kunna medföra ej 
önskvärda konsekvenser inom flera områden. 
 
Motionen är därmed färdigbehandlad. 

Ärende 
Motionärerna föreslår att det införs riktlinjer i det alkoholpolitiska programmet som 
tydliggör när kommunen inte ska servera eller bekosta alkohol för anställda eller andra 
gäster i arbetsrelaterade sammanhang. Motionärerna föreslår vidare att det införs riktlinjer i 
det alkoholpolitiska programmet för när det inte får serveras alkohol i kommunens egna 
lokaler. Stadsledningskontorets bedömning är att det inte är motiverat att förnya det 
alkoholpolitiska programmet. Nacka kommun har redan en restriktiv hållning till 
alkoholservering vid intern och extern representation. Policyn för mutor, jäv, 
representation och bisysslor beskriver det förhållningssätt som gäller i kommunen i 
samband med intern representation. En begränsning av servering av alkohol i kommunens 
egna lokaler kan få ej önskvärda konsekvenser inom olika områden, såsom att bland annat 
lokaler som idag används för festsammanhang kommer få svårigheter att bedriva sin 
verksamhet och evenemang kan komma att påverkas. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 27 april 2021, §77 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret, daterad den 14 april 2021 
Bilaga 1 Policy för mutor, jäv, representation och bisysslor 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från socialnämnden den 30 mars 2021 (SOCN 2020/359) 
Bilaga 3 Motionen från Vänsterpartiet 

Yrkanden 
Tomas Ottosson (V) yrkade på återremiss för att svara på motionens förslag: 
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Sidney Holm (MP) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag. I yrkandet instämde Khashayar 
Farmanbar (S).  

Beslutsgång 
Ordföranden ställde bifall till Tomas Ottossons återremissyrkande mot avslag och fann att 
kommunstyrelsen har avslagit återremissyrkandet.  
 
Därefter konstaterade ordföranden att endast ett förslag till beslut kvarstår – 
arbetsutskottets förslag – och fann att kommunstyrelsen har beslutat i enlighet med detta 
förslag.  

Protokollsanteckningar 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet. 
”Motionen är tydlig i varför förslagen läggs och varför de utformats så som det gjort. Det 
är för att personer, personal som andra, som vistas i kommunens lokaler eller deltar i 
kommunens verksamheter ska kunna lita på att miljön är alkoholfri. Även sociala 
sammankomster utanför arbetstid är verksamhet där anställda förväntas delta, liksom andra 
som bjuds in. Annars hade man ju inte blivit inbjuden. 
 
I KSAUs förslag till svar bemöter man den aspekten inte utan man argumenterar för ett 
avslag med hänvisning till policyn mot jäv och mutor. Det hade också varit bra om vi hade 
varit mer restriktiva i den, men det handlar inte denna motion om. Det kan säkert vara så 
att majoriteten önskar att avslå våra förslag ändå, men vi menar att man bör besvara oss 
varför vi inte ska kunna garantera en alkoholfri miljö för de som deltar i kommunens 
verksamhet i sådant fall.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Nackalistan anser att Nacka kommun redan har en restriktiv hållning till alkoholservering 
vid intern och extern representation. Den policyn som tycker vi i dagsläget är tillräcklig. Vi 
delar det som framförs i tjänsteskrivelsen att n ännu mer restriktiv hållning skulle kunna 
leda till negativa konsekvenser för bl.a. boende i kommunens äldreboenden.” 
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§ 158 KFKS 2020/1053 

Motion – Köttfri måndag i Nacka 
Motion den 16 november 2021 av Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige avslår förslaget att införa en köttfri måndag i Nacka och noterar att 
arbete pågår med att minska köttkonsumtionen och matens klimatpåverkan i kommunens 
verksamheter samt att information och kunskap ges kring en hållbar utveckling. 
 
Motionen är därmed färdigbehandlad. 

Ärende 
Förslagen i motionen syftar till att minska andelen rött kött och processade charkvaror i 
kommunens skolor, förskolor och äldreomsorg genom att införa en vegetarisk dag i 
veckan. Motionen föreslår även att kommunen genom samarbete med lokala 
folkrörelseorganisationer och företag sprider information om varför man bör minska sin 
kött- och mejerikonsumtion. Kommunstyrelsens verksamhetsutskott beredde ärendet på 
sammanträdet den 16 mars 2021. Utskottet beslutade att föreslå att kommunfullmäktige att 
avslå motionen och noterar att arbete pågår med att minska köttkonsumtionen och matens 
klimatpåverkan i kommunens verksamheter samt att information och kunskap ges kring en 
hållbar utveckling. Utformningen av det arbetet sker dock på olika sätt för att bäst passa 
verksamheten. 
 
Miljöenheten stödjer kommunstyrelsens verksamhetsutskotts beslut. För motionens andra 
attsats bedömer miljöenheten att det finns flera fördelar med att samverka med företag och 
folkrörelseorganisationer för att sprida information och kunskap om livsmedlens negativa 
klimatpåverkan. Dock kan frågan avseende kött- och mejerikonsumtionen i många fall vara 
en känslig fråga och det finns en otydlighet om det är en kommunal uppgift att informera 
människor om vad de bör äta eller inte. Dels finns det motstridiga uppgifter och miljömål 
såsom behovet av öppna landskap som måste betas och dels är det en hälsofråga för varje 
enskild människa hur mycket och vilka proteiner och näringsämnen som de behöver få i 
sig. Detta är ett ställningstagande som behöver göras hos varje enskild individ. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens miljöutskott den 20 april 2021, §13 
Tjänsteskrivelse från miljöenheten daterad den 10 mars 2021 
Bilaga 1 Motionen 
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Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till miljöutskottets förslag. I yrkandet instämde Hans Peters 
(C) och Khashayar Farmanbar (S).  
 
Tomas Ottosson (V) yrkade bifall till motionen. I yrkandet instämde Sidney Holm (MP).  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag till beslut. Ordföranden ställde förslagen 
mot varandra och fann att kommunstyrelsen har beslutat i enlighet med miljöutskottets 
förslag.  

Reservationer 
Tomas Ottosson reserverade sig för Vänsterpartiet. 

Protokollsanteckningar 
Henrik Unosson lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”Det är bra att frågan om minskad köttkonsumtion i skolorna aktualiseras via denna 
motion. Vi känner sympati för intentionerna i motionen, men konstaterar att Nackas skolor 
idag arbetar på ett sätt som tillfredsställer det behov som motionen anför.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Nackalistan anser att det redan idag pågår ett bra arbete kring måltiderna ute på våra 
förskolor och skolor. Vi stödjer motionens intention att öka andelen vegetarisk mat men 
tycker att detta är något som skall beslutas ute på skolorna och att barn och elever ges ett 
stort inflytande över det beslutet.” 
 
Esa Örmä lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna. 
”Då grunderna för motionen synes mindre än glasklara, och det inte finns entydigt 
vetenskapligt stöd för att det i helhetsperspektiv och som samhällsprojekt är rätt att 
motarbeta kött, vill Sverigedemokraterna avvisa förslaget.  
Dessutom kan det konstateras, och det är lika viktigt: det är i grunden fel idé att från 
politisk nivå reglera denna sorts individuella och lokala frågor, som bäst avgörs individuellt 
och lokalt. Ja till kött eller nej till kött är frågor som varken Sverigedemokraterna eller andra 
politiska organisationer ska eller behöver ta ställning i.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Det är bra att fler partier uppmärksammar köttets klimat- och miljöpåverkan. Miljöpartiet 
lämnade in motionen ”Köttfri måndag” för drygt tio år sedan och var även med att dra 
igång Köttfri måndag rörelsen i Sverige. Då var det väldigt få politiker som förstod att vad 
vi äter påverkar både klimat och miljö, tyvärr är kunskapen om detta väldigt dålig även hos 
dagens politiker.  
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Vi stöder nu som då initiativet då utvecklingen gått åt fel håll, även om vi i Sverige sett en 
minskad köttkonsumtion sedan toppåret 2016. Idag erbjuder de flesta verksamheter inom 
kommunen alltid vegetariska alternativ, flera har också en helt vegetarisk dag i veckan men, 
det krävs mer för att vända utvecklingen och rädda klimat och miljö. Miljöpartiet är 
övertygad om att arbetet med att minska köttkonsumtionen skulle få mer uppmärksamhet 
och gå bättre om kommunen arbetade mer strukturerat och blev en ”Köttfri-måndag-
kommun”, och bättre på att informera om varför vi måste konsumera mindre kött. Totalt 
sett så ökar köttkonsumtionen i världen och kan nämnas att varje timme avverkas det 
regnskog motsvarande 100 fotbollsplaner för att skapa mer plats för betande boskap.” 
 
Mats Gerdau lät anteckna följande till protokollet för Moderaterna. 
”Vi moderater vill att våra invånare ska få bestämma mer om sina liv och sin vardag och att 
politiker ska bestämma mindre. Personlig frihet och egenmakt är viktiga värden för oss, 
därför vill vi begränsa det politiska inflytandet över människors vardag. I detta ärende vill 
några partier till vänster att politiker ska bestämma vilken mat som serveras på skolorna 
och äldreboendena, i klartext vill de ta sig rätten att detaljstyra människors liv. Särskilt 
stötande blir förslaget när det gäller äldre, som själva betalar för sin mat i sina egna hem 
(för äldreboendena är faktiskt deras bostad). De har under ett långt liv själva kunnat 
bestämma vad de ska äta och behöver inga politiska mat-förmyndare nu heller. I Gislaved 
tog man bort läsk på äldreboendena för att det var onyttigt. Nu vill V och MP i Nacka ta 
bort fläskläggen med rotmos och silltallriken på Ektorpshemmet (vilket var exakt vad de 
serverade idag). Det här förmynderiet måste få ett slut! ” 
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§ 159 KFKS 2021/494 

Månadsbokslut mars 2021 för Nacka kommun 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar bokslutet för mars 2021. 
 
Kommunstyrelsen uppdrar till nämnder som prognostiserar underskott att ta fram en 
åtgärdsplan för att undvika negativ avvikelse för helåret. 

Ärende 
Med ett ackumulerat ekonomiskt utfall för perioden januari till mars på 85,6 miljoner 
kronor ligger resultatet 1,3 miljoner kronor högre än vad som hade beräknats i budgeten. 
Den sammantagna effekten av ökade skatteintäkter och att nämndernas resultat visar på 
överskott ligger bakom det positiva resultatet för kommunen som helhet. 
 
För helåret 2020 prognostiseras ett samlat resultat på 733,7 miljoner kronor, vilket är 99,5 
miljoner kronor högre än årsbudgeten på 634,2 miljoner kronor. Reavinster, andra 
exploateringsintäkter och skatteintäkter beräknas sammantaget bli högre än budgeterat. 
 
Netto har kommunen under den aktuella perioden gjort investeringar på 118 miljoner 
kronor. Låneskulden var vid utgången av augusti 1.350 miljoner kronor. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 27 april 2021, §54 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och controllerenheten, daterad den 22 april 
2021 
Bilaga Månadsbokslut mars 2021 för Nacka kommun. 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag.  

Protokollsanteckningar 
Andreas Andersson lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”Nackas ekonomi är stark och såväl utfall för det första kvartalet som prognosen för 
helåret ser mycket positiva ut för kommunen. Trots detta, så är det vissa saker som sticker 
ut och oroar. Bland annat så visar Socialnämnden och Natur- och trafiknämnden upp 
negativa prognoser för helåret. I båda dessa nämnder valde den moderatledda majoriteten 
att inte fullt upp täcka upp för väntade volymökningar och påtvinga verksamheterna 
nedskärningar, detta syns nu i praktiken. Inte minst i Natur- och trafiknämnden är detta 
anmärkningsvärt då anledningen i bokslutet säga vara nya redovisningsprinciper, något som 
var känt redan när budgeten antogs i höstas. Man väljer även att sälja av beståndet av 
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bostadsrätter till stora reavinstförluster trots oklara behov framöver och brist på tillgång till 
bostäder inom vissa verksamheter. Det är bra att staten täcker upp för många av de 
merkostnader som pandemin gett upphov till. Men hade vi fått bestämma så hade dessa 
medel gått till att stärka upp våra verksamheter och ge Nackaborna bättre välfärd, inte till 
en skattesänkning som främst gynnar höginkomsttagare.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Nackalistan tycker att det är bra att månadsbokslutet för mars visar ett positivt resultat på 
1,3 miljoner kronor jämfört med budget. Däremot så finns det en hel del saker som oroar 
oss. Att nämndernas samlade prognostiserade resultat bedöms till ett underskott på 27,2 
miljoner kronor gentemot budget är väldigt oroande och visar på att budgeten just nu inte 
är i balans om man bortser från reavinster från försäljningar. Att flera nämnder 
(Kommunstyrelsen, fritidsnämnden, kulturnämnden natur- och trafiknämnden samt 
socialnämnden) prognostiserar negativa budgetavvikelser på helårsbasis känns även det 
väldigt oroande och något som man måste analysera noggrannare.” 
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§ 160 KFKS 2021/473 

Månadsbokslut mars 2021 för kommunstyrelsen 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar bokslutet för mars månad 2021. 
Kommunstyrelsen uppdrar till stadsdirektören att ta fram en åtgärdsplan för att undvika 
negativ avvikelse för helåret. 

Ärende 
Kommunstyrelsen totalt visar för perioden januari - mars 2021 ett utfall på -34,4 miljoner 
kronor, vilket är +5,9 miljoner kronor bättre än budget. Fler delar av kommunstyrelsen har 
under denna period utfall som visar större överskott som inte kommer kvarstå under året, 
utan balanseras ut. Det är både periodisering av budget och förskjutna kostnader som 
förklarar detta utfall. För helåret visar prognosen för kommunstyrelsen som helhet ett netto 
på -198,9 miljoner kronor, vilket betyder -13,5 miljoner kronor sämre än budget. 
 
Delar av kommunstyrelsen som redovisar ett utfall med underskott mot budget på -15,1 
miljoner kronor är främst -3,0 miljoner kronor för kommunstyrelsen övergripande för ej 
budgeterade kostnader, -9,2 miljoner kronor för välfärd samhällsservice pga outnyttjad 
kapacitet, -1,3 miljoner kronor för enheterna exploatering Nacka och Nacka stad med 
anledning av förseningar samt -0,9 miljon kronor för myndighets- och 
huvudmannaenheterna, stadsledningskontoret och Södertörns brandförsvar. 
 
Delar av kommunstyrelsen som redovisas ett överskott mot budget med +21,0 miljoner 
kronor är främst +7,9 miljoner kronor välfärd skola som kommer användas senare, +4,5 
miljoner kronor stöd och serviceenheterna som beror på förseningar i projekt, +2,0 
miljoner kronor enheten fastighetsförvaltning och särskilda fastighetsobjekt som främst är 
avsett för akuta renoveringar som ännu inte skett samt +1,4 miljoner kronor för enheten 
bygg och anläggning där merparten är senareläggning till nästa år. Här finns också +4,5 
miljoner kronor för oförutsett. 
 
Prognosen för helåret är -198,9 miljoner kronor, vilket är -13,5 miljoner kronor sämre än 
budget. Huvudavvikelsen ligger hos kommunstyrelsen övergripande (-2,5 miljoner kronor), 
exploatering (-1,1 miljoner kronor, prognos under myndighets- och huvudmannaenheter, 
kommer sannolikt justeras i april) och Välfärd samhällsservice (-10,0 miljoner kronor). 
Verksamheter med underskott eller med årsprognoser som är sämre än budget ska ta fram 
åtgärdsplaner för att komma i balans med budget. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 27 april 2021, §55 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och controllerenheten, daterad den 22 april 
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2021 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag.  

Protokollsanteckningar 
Andreas Andersson lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”Det är glädjande att kommunstyrelsen nu visar upp en positiv avvikelse gentemot den 
beslutade budgeten, men samtidigt prognostiserar man ett underskott för helåret på över 
7% av budgeten. En väldigt stor del av detta underskott beror på att Välfärd 
samhällsservice drabbats hårt av pandemin. Det är olyckligt att majoriteten valde att behålla 
det så höga överskottsmålet för produktionsenheten, som nu riskerar leda till nedskärningar 
i verksamheten mitt under rådande pandemi.” 
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§ 161 KFKS 2021/254 

Revidering av kommunstyrelsens delegationsordning 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att revidera delegationsordningen i enlighet med förslagen 
stadsledningskontorets tjänsteskrivelse daterad den 15 april 2021. 

Ärende 
Utifrån en översyn av kommunstyrelsens delegationsordning kan det konstateras att det 
finns behov av revideringar inom några områden. Ändringarna som föreslås avser de 
allmänna området, ekonomi och finans samt exploaterings- och fastighetsärenden. Inom 
det allmänna området föreslås tillägg av nya delegationspunkter utifrån bland annat lagen 
om tillgänglighet till digital offentlig service som innebär att kommunstyrelsen behöver 
fatta beslut i ärenden inom området. För ekonomi- och finansområdet avser de föreslagna 
ändringarna framförallt revidering av hur anstånd få medges. Inom exploatering- och 
fastighetsärenden har en mer omfattande översyn skett. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 27 april 2021, 56 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och juridik- och kanslienheten, daterad den 15 
april 2021 
Bilaga 1 Kommunstyrelsens delegationsordning – nuvarande 

Yrkanden 
Sidney Holm (MP) yrkade på att delegationsordningens punkt 12.3 stryks. I yrkandet 
instämde Khashayar Farmanbar (S), Tomas Ottosson (V) och Mikael Carlsson (NL).  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag till beslut. Ordföranden ställde förslagen 
mot varandra och fann att kommunstyrelsen har beslutat i enlighet med arbetsutskottets 
förslag.  

Reservationer 
Khashayar Farmanbar reserverade sig för Socialdemokraterna.  
 
Mikael Carlsson reserverade sig för Nackalistan.  

Protokollsanteckningar 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Vi tycker att det är viktigt att när man ändrar på punkten 1.4 ”Prövning och beslut om en 
allmän handling kan lämnas ut” och delegerar det till rektorer och enhetschefer att besluta 
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att vi också erbjuder dessa fortbildning i dessa svåra frågor. Offentlighetsprincipen är ett 
grundnav i vår demokrati och vi har gång på gång i kommunen sett att det varit 
tveksamheter kring detta. Därför ser vi det nödvändigt med utbildning för alla som 
hanterar offentliga handlingar så att detta blir rätt. Vi tycker också att beslut som ex. 
nedläggning av verksamheter inte delegeras utan fattas i kommunstyrelsen eller 
kommunfullmäktige.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Miljöpartiet har länge påpekat att större verksamhetsförändringar som nedläggning av 
skolor inte får delegeras till ett utskott utan ska beslutas av kommunstyrelsen eller 
kommunfullmäktige. Kommunallagens 6 kap. 38§ är väldigt tydlig med att den typen av 
ärenden inte får delegeras från kommunstyrelsen till ett utskott, någonting som även 
kommunens egna revisorer påpekat. Nedläggning av skolor är beslut som ofta rör upp 
känslor. För att visa att vi politiker i kommunen inte ser lättvindigt på denna typ av beslut 
borde den typen av beslut aldrig fattas på delegation. Beslutsprocessen tar visserligen något 
längre tid men ärendena får en bättre genomlysning. Fler politiker ges också möjlighet att 
delta i debatten innan beslut fattas, samtidigt som olyckliga överraskningsmoment kan 
undvikas.” 
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§ 162 KFKS 2021/310 

Begränsningsförordningen – Tillämpningsanvisningar för 
föreskrift med förbud att vistas på särskilt angiven plats 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar föreslagna tillämpningsanvisningar för föreskrift med förbud att 
vistas på särskilt angiven plats enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelse daterad den 5 maj 2021. 

Ärende 
Kommunstyrelsen har fått befogenhet att, enligt den så kallade begränsningsförordningen, 
fatta beslut om föreskrifter med förbud att vistas på särskilt angivna platser för att 
förhindra spridning av sjukdomen covid-19. För att ge stöd vid tolkning och tillämpning av 
begränsningsförordningen har tillämpningsanvisningar tagits fram. Utgångspunkten för 
anvisningarna är den gemensamma inriktningen aktörerna Samverkan Stockholmsregionen, 
SSR, har kommit överens om. Det har visat sig finnas behov av en gemensam inriktning i 
regionen då eventuella föreskrifter om vistelseförbud i en kommun kan få konsekvenser för 
andra kommuner i regionen. I ärendet redovisas även vilka platser som kan vara aktuella 
med vistelseförbud. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och juridik- och kanslienheten den 5 maj 2021 
1. Förslag till tillämpningsanvisningar 
2. Stockholmsregionens gemensamma inriktning inklusive bilagor  
3. Stockholmsregionens flödes- och processchema 
4. Lista med platser i Nacka som kan vara aktuella för förbud 

Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade bifall till förslaget från stadsledningskontoret och juridik- 
och kanslienheten.  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret och juridik- och kanslienheten – och fann att kommunstyrelsen har 
beslutat i enlighet med detta förslag.  
 
 
- - - - - 
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§ 163 KFKS 2021/71 

Trygghetspaketet 2021 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar i enlighet med Brottsförebyggande rådets förslag om fördelning 
av medel för 2021 års trygghetspaket enligt följande. 
 
Trygghetsvärdar (Orminge och Fisksätra)   0,8 miljoner kr 
Ambulerande Väktare/Trygghetsvärdar   0,8 miljoner kr 
Brottsförebyggande trygghetssamordnare (1 sep)  0,4 miljoner kr 
SSPF (skola, socialtjänst, polis, fritid)   1,5 miljoner kr 
Stöd till lokala arbetsgrupper   0,9 miljoner kr 
Kameraövervakning – centrala funktioner   0,2 miljoner kr 
Insatser i samverkan med lokala aktörer   0,4 miljoner kr 

Ärende 
Kommunfullmäktige har beslutat att avsätta 5 mkr för 2021 till trygghetspaketet. I förslaget 
till fördelning av pengarna finns en fortsatt satsning på trygghetsvärdar i Orminge och 
Fisksätra. Det föreslås en särskild satsning på ambulerande väktare/trygghetsvärdar och att 
inrätta en projekttjänst som brottsförebyggande trygghetssamordnare som lokalt på plats 
och tillsammans med civilsamhället ska jobba brottsförebyggande och trygghetsskapande. 
Fortsatt stöd till Polar/ungdomsverksamheten görs genom att socialnämnden får 1 mkr av 
trygghetspaketets pengar. Arbetet inom ramen för SSPF (skola, socialtjänst, polis, fritid) 
fortsätter liksom stödet till de lokala arbetsgrupperna. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 27 april 2021, §60 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och juridik- och kanslienheten, daterad den 10 
mars 2021 

Yrkanden 
Mikael Carlsson (NL) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag. I yrkandet instämde Gunilla 
Grudevall Steen (L).  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det endast finns ett förslag till beslut – arbetsutskottets förslag 
– och finner att kommunstyrelsen har beslutat i enlighet med detta förslag. 
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Protokollsanteckningar 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet. 
”Vänsterpartiet tycker att det är bra att vi har trygghetspaket även om vi hade önskat att vi 
hade sett förstärkningar i ordinarie verksamheter kring ungdomar så som förskola, skola, 
fritid och kultur. Vi är glada för att de mesta av pengarna ändå går till kontraktering eller 
anställning av personer eftersom kameraövervakning inte så mycket förebygger händelser 
som ger en upplevelse av otrygghet. Även om uppklaring av brott är viktigt så är det en 
klen tröst för den brottsutsatte om det hade varit möjligt att förebygga brott.” 
 
Andreas Andersson lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”Kommunens trygghetsarbete är viktigt för att stärka invånarnas känsla av just säkerhet 
och trygghet, och trygghetspaketet är ett bra sätt att göra detta i praktiken. Det är synd att 
intresset för trygghetsvärdar verkar vara lågt hos centrumägare i vissa kommundelar, men 
vi har inga synpunkter på själva förslaget till fördelning. Kommunens trygghetsarbete måste 
fortsätta utvecklas och i vårt budgetförslag för 2021 hade vi netto anslagit totalt nästan 19 
mkr mer till trygghet än Nackas styrande majoritet.” 
 
Esa Örmä lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna. 
”Den samhällsutveckling mot ökad otrygghet som har drabbat även Nacka måste brytas, 
och därför ställer sig Sverigedemokraterna bakom KSAU:s förslag i dess föreliggande 
skrivning. Det innebär inte att inte mer behöver göras, till högre kostnader, och till detta 
kommer Sverigedemokraterna att återkomma med konkreta idéer bl. a. i samband med 
kommunal budget.” 
 
Karin Teljstedt lät anteckna följande till protokollet för Kristdemokraterna. 
”Pandemin har i många avseenden förändrat våra förhållanden. Inte minst har situationen 
för unga på flera sätt blivit sämre när familjernas situation och arbetsmarknaden utmanas 
på så många sätt. Osäkerhet, oro och otrygghet växer just nu.   
I det läget är det angeläget att höja den sociala beredskapen och känna noga efter vad som 
händer i samhället. Kommunen måste använda de sensorer som finns ute i samhället för att 
känna, förstå och förebygga social oro.  
Kristdemokraterna anser att det förebyggande arbetet med unga i riskzon måste prioriteras 
och att det är extra angeläget att just i dessa tider se till att de verksamheter som arbetar ute 
i samhället med förebyggande arbete, får förstärkta resurser och den stöttning de behöver.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Nackalistan är positiva till föreslagna trygghetspaket men har också egna politiska förslag 
som inte ryms inom detta. Dessa förslag handlar om lokala fältassistenter, lokala poliser 
och ett aktivt förebyggande socialt arbete med fokus på barn och ungdomar i riskzon som 
vi gärna skulle se ingå i detta trygghetspaket. Det är tyvärr fortfarande en hel del som fattas 
av detta i dagens Nacka vilket också märks i tilltagande otrygghet och brottslighet, främst i 
Orminge och Fisksätra. Nackalistan tycker också att verksamheten med SSPF borde flyttas 
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över till socialnämnden, det är viktigt att de ges en långsiktighet som de inte kan få om de 
skall ingå i ett trygghetspaket som inte har mer än ett ettårsperspektiv.” 
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§ 164 KFKS 2021/434 

Wall Street Stockholm juni 2022 
– en medskapande festival för modern offentlig konst för goda gestaltade livsmiljöer och en attraktiv 
Stockholmsregion 

Beslut 
1. Kommunstyrelsen ställer sig bakom förslaget om en regional konstfestival – Wall Street 
Stockholm 2022 med den inriktning som beskrivs i stadsledningskontorets tjänsteskrivelse 
den 22 april 2021. 
2. Kommunstyrelsen ger stadsledningskontoret i uppdrag att återkomma till 
kommunstyrelsen med förslag på organisation och plan för finansiering för genomförande 
av regional konstfestival, enligt stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 22 april 2021. 

Ärende 
Under 2019 genomfördes en medskapande internationell muralmålningsfestival, Wall Street 
Nacka. Nu föreslås ett utvecklat koncept med en regional festival för modern offentlig 
konst under juni 2022, ”Wall Street Stockholm 2022”. Med en gemensam konstfestival 
minskar den ekonomiska och organisatoriska risken för den enskilda kommunen samtidigt 
som ett accelererat lärande och ett förbättrat helhetsresultat väntas ske genom samverkan 
och ett ökat kommunikativt genomslag. Genom en regional konsfestival kan 
attraktionskraften i Stockholmsregionen stärkas genom att utveckla Europas mest 
intressanta och största festival för modern offentlig konst i världsklass som sätter 
Stockholmsregionen på kartan. 
 
En regional konstfestival medför bland annat ett större behov av samordning, en central 
projektledning och en gemensam kommunikationsstrategi. För denna typ av samordning 
bör Wall Street Stockholm lämpligen drivas genom en politiskt neutral och fristående ideell 
förening där alla kommuner i stockholmsregionen kan bli medlemmar. Hur föreningens 
organisation bäst bör utformas, förslag på stadgar och så vidare bör utredas vidare. 
Inriktningen för regional konstfestival – Wall Street Stockholm 2022 innebär i huvudsak att 
Nacka kommun ställer sig bakom en regional festival för modern offentlig konst under juni 
2022, ”Wall Street Stockholm 2022” och att kommunen förväntas bidra med 15-20 nya 
konstverk på olika platser i hela Nacka, varav kommunen finansierar cirka 10 stycken. För 
Nacka kommun beräknas budgeten till totalt 5 miljoner kronor, dels för finansiering av 
kommunens egna konstverk, dels deltagande i den nya organisationen. Beslut om 
finansiering föreslås fattas i samband med att stadsledningskontoret återkommer med 
förslag på organisation och plan för finansiering för genomförande av regional 
konstfestival. Sammantaget föreslås att kommunstyrelsen ställer sig bakom förslaget om en 
regional konstfestival – Wall Street Stockholm 2022 med den inriktning som beskrivs i 
stadsledningskontorets tjänsteskrivelse. 
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Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 27 april 2021, §59 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret, daterad den 22 april 2021 

Yrkanden 
Hans Peters (C) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag. I yrkandet instämde Sidney Holm 
(MP).  
 
Tomas Ottosson (V) yrkade att Nacka kommun först säkrar att projektet garanterar 
följande:  
  
- upprätthållandet av den konstnärliga friheten för deltagande konstnärer samt principen 
om armlängds avstånd mellan politiken och kulturskapare 
 
Mikael Carlsson (NL) yrkade avslag på arbetsutskottets förslag. I yrkandet instämde Esa 
Örmä (SD) och Karin Teljstedt (KD).  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns tre förslag till beslut. Ordföranden ställde först bifall 
till arbetsutskottets förslag mot avslag och fann att kommunstyrelsen har beslutat i enlighet 
med arbetsutskottets förslag. 
 
Därefter ställde ordföranden Tomas Ottossons (V) tilläggsyrkande mot avslag och fann att 
kommunstyrelsen har avslagit yrkandet.  

Reservationer 
Tomas Ottosson reserverade sig för Vänsterpartiet och angav följande. 
”Vänsterpartiet är generellt positiva till konst i offentliga miljöer på detta sätt. Med vårt 
krav på garanti skulle vi rätta till de snedsteg som vi i Nacka gjorde under Wall Street 
Nacka, dvs där vi med rätta fick hård kritik för politisk styrning. Vi skulle också önska 
möjlighet till större lokal medverkan, t.ex genom öppna väggar. Då skulle projektet 
motsvara mycket av det vi brukar föreslå i våra initiativ till kulturpolitik i KF.” 
 
Mikael Carlsson reserverade sig för Nackalistan. 

Protokollsanteckningar 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Miljöpartiet ser positivt på Wall Street Stockholm 2022. Vi har tidigare genomfört vår 
egen relativt lyckade Wall Street Nacka och kan ta med erfarenheter därifrån, bra som 
dåliga, för att nu skapa en ännu bättre, ännu större och bredare festival. Vi ser framför oss 
en festival där vi utöver professionella konstnärer även engagerar fler lokala förmågor för 
lokal prägel. Skapar mellanmänskliga rum som engagerar, integrerar, utmanar och utvecklar. 
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En festival som binder samman och stärker självbilden hos både invånare, kommunen och 
regionen. En festival som ger bestående samhällsekonomiska värden.” 
 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”Socialdemokraterna ser positivt på vad extensivt bruk av konst kan medföra t.ex. i 
stadsbyggnadsprocessen. Det kan bidra till tryggare, vackrare och mer inbjudande 
stadsdelar. Samtidigt har vi kritiserat Moderaternas försök till styrning av konsten. Det hårt 
kritiserade projektet Wall street Nacka kom med många fördelar, samtidigt som fadäser 
smög sig in i processen. Konsten får inte bli ett verktyg för att driva på för ökad 
segregation. Inte heller är det OK att politiskt censurera konst som anses representera fel 
samhällsklass såsom DNA-koden och förbudet mot text i konstverk innebar.” 
 
Karin Teljstedt lät anteckna följande till protokollet för Kristdemokraterna. 
”Det finns skäl att vara stolt över Nackas projekt Wall Street 2020. Projektet skapade 
intresse och reflektion, bearbetades i media, ifrågasattes och diskuterades. Just det som är 
en av konstens viktigaste uppgifter. Dessutom har projektet, helt oavsett vad man tycker 
om bilderna i sig, gjort många trista betongväggar roligare och förbättrat stadsmiljön på 
flera ställen. Projektets kritiker har dock enbart skjutit in sig på den politiska styrningen. 
Det är inte en upprördhet vi delar. Om vi nått så långt i daltandet med konstlivet så är det 
kanske dags att ta bort alla offentliga bidrag till konstlivet.   
Anledningen till att vi väljer att inte stödja förslaget om Wall Street Stockholm 2022 är en 
annan. Även om konceptet är intressant och säkert kan resultera i spännande konst är 
prislappen denna gång klart högre för skattebetalarna, samtidigt som det lokala avtrycket 
blir mindre. Vi tycker helt enkelt inte att kommunen ska lägga så mycket skattepengar på 
något som egentligen inte är en kommunal uppgift. Vi menar att man gärna kunde 
underlätta för enskilda, företag och organisationer att genomföra detta om efterfrågan 
finns, men inte lägga så mycket skattepengar på att administrera ett sådant projekt. 
Kristdemokraterna skulle lätt kunna hitta många mer angelägna sätt att använda så mycket 
pengar.” 
 
Hans Peters lät anteckna följande till protokollet för Centerpartiet. 
”Wall Street Nacka genomfördes 2019 och blev väldigt lyckat. Ett 20-tal fina målningar 
uppfördes på betongväggar och husväggar runt om i Nacka av erkända konstnärer. Detta 
uppmärksammades rejält i både debatten och i lokalsamhället. Nacka kommun gick då in 
med den begränsade summan 2,5 mkr och ett antal fastighetsägare med lika mycket. Det 
blev en bra samverkan mellan näringslivet och kommunen. 
 
Wall Street Stockholm innebär att vi nu tar Nackas koncept upp till regional nivå med ett 
flertal kommuner och region Stockholm som medverkande. Extra styrka och genomslag 
blir det så klart när också Stockholms stad är med. Nacka går denna gång in med 5 mkr och 
andra aktörer med olika insatser. Detta kommer leda till ny offentlig konst i både Nacka 
och andra kommuner. Där kulturen finns, där skapas ökad attraktivitet och vi vill ju höja 
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den ytterligare i Nacka. Det blir fördelar för både kommunen och nackaborna men så klart 
också för fastighetsägare och näringslivet i stort.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Det finns flera argument till att inte bejaka detta förslag. Det är inte ett primärt 
kommunalt uppdrag att lägga skattepengar på. Nackalistan tycker inte att kommunen ska 
prioritera att lägga skattepengar på festivaler när det finns en hel del andra viktiga områden 
att satsa på, inte minst tryggheten i kommunen. Kostnaden för denna festival är lika stor 
som hela trygghetspaketet för 2021.  
Det förra Wall Street-projektet lämnade en del övrigt att önska vad gäller den konstnärliga 
friheten, vilket kritiserades i media. Vilka försäkringar finns att det inte upprepas igen? 
Konstprojekt av detta slag, vilket i sig är positiva, givet konstnärlig frihet, borde inte vara 
ett satellitprojekt eller en baby för kommunstyrelsen utan inordnas i kulturnämndens 
ordinarie verksamhet där kompetensen finns.  Av ovanstående anledningar yrkar 
Nackalistan avslag till förslag på beslut.” 
 
Esa Örmä lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna. 
”Wall Street-projektet fortsätter, nu i utökad och försämrad version som drabbar hela 
Region Stockholm. Det fortsätter också att vara ett dyrt och oansvarigt sätt att bejaka och 
legitimera det klotter och den rena vandalism som är en del av upprinnelsen till Nackas och 
Stockholms pågående förslumning och förfulning – en miljöförstöring som Wall Street 
underblåser. 
Sverigedemokraterna fortsätter i sin tur att bjuda motstånd mot Wall Street och det som 
Wall Street symboliserar och representerar, liksom mot slöseriet med offentliga medel som 
Wall Street för med sig.” 
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§ 165 KFKS 2016/704 

Uppföljning av översiktsplanens strategier 2020 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar enheten för strategisk stadsutvecklings redovisade uppföljning 
av översiktsplanens strategier 2020. 

Ärende 
Av Nacka kommuns översiktsplan ”Hållbar framtid i Nacka” framgår att det i samband 
med årsbokslutet ska göras en uppföljning och redovisning av läget avseende dess mål och 
åtgärder. Aktuellt ärende avser den första uppföljningen som genomförs av den gällande 
översiktsplanen, som antogs av kommunfullmäktige den 21 maj 2018 § 141. 
 
Nackas översiktsplans genomförande bygger på fyra stadsbyggnadsstrategier: 
• Skapa en tätare och mer blandad stad på västra Sicklaön. 
• Komplett transportsystem med tunnelbana till Nacka. 
• Utveckla Nackas lokala centrum och deras omgivning. 
• Planera, förvalta och utveckla den gröna och blå strukturen. 
 
Översiktsplanen (ÖP) redovisar ett antal åtgärder som beskriver hur respektive 
stadsbyggnadsstrategi kan genomföras. Dessa åtgärder har följts upp med tidsperspektivet 
då ÖP antogs våren 2018 till och med 2020. Uppföljningen beskriver också i viss mån det 
arbete som för närvarande pågår. I och med att ÖP är en långsiktig strategi är inte tanken 
att de olika åtgärderna ska betraktas som ”färdigställda”, utan uppföljningen syftar till att ge 
en lägesbild av vad som gjorts hittills. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 20 april 2021, §88 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling daterad den 29 mars 2021 
Bilaga 1 PM. Uppföljning av översiktsplanens strategier 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag. 

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”Vill se ny inriktning på Nackas stadsbyggnad. Samhällsbyggandet tycker vi ska ske på ett 
annat sätt med ett hållbart samhälle som ska fungera för framtida generationer. Den 
gällande översiktsplanen behöver ses över och revideras där bostäder, idrott, kultur, 
utbildning, verksamheter har en annan fördelning och ges utrymme på ett annat sätt. 
Behovet av icke-kommersiella ytor och mötesplatser, ytor för kultur- och fritidsaktiviteter 
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är viktigt för att få ett levande samhälle. Arbetsplatser och verksamheter måste finnas för 
att det ska gå att både bo och arbeta Nacka.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Miljöpartiet tycker skrivelsen är ett bra lättöverskådligt dokument. Dock håller vi inte med 
om allt som står i den. Bland annat vänder vi oss mot projektet Östlig förbindelse som om 
det skulle genomföras leder till att både kommunens egna och hela Stockholmsregionens 
klimat- och miljömål inte kan uppnås. Exploateringen av Ryssbergen är också ett projekt 
där kommunen helt går på tvärs med den egna strategin om att skydda områden med höga 
naturvärden som är ekologiskt särskilt känsliga eller som utgör rekreativa värdekärnor.” 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet. 
”Att kommunen ska verka för att det finns tillgång till klimatanpassade bränslen i Nacka är 
självklart i denna klimatkris vi är mitt i. Det räcker inte heller att bara satsa på att ersätta 
fossila bränslen med biobränslealternativ då dessa tyvärr släpper ut lika mycket koldioxid 
som fossila även om vi i Sverige inte räknar så i vår officiella statistik. Det bryr sig nu inte 
klimatet eller atmosfären om, dom märker bara den exakta siffran av halten av koldioxid i 
atmosfären, All time high, tyvärr. Det gör kommunens planer för att skapa möjligheter för 
att ladda elbilar till bland de viktigare som står i detta dokument. Fler laddplatser och 
möjligheter för fler nackabor att välja elbil är ett måste för att minska utsläppen av 
koldioxid från Nacka.  
Under rubriken komplett transportsystem med tunnelbana, välkomnar vänsterpartiet 
kollektivtrafiksatsningarna men är på det kraftfullaste sätt emot fler stora motorvägsbyggen, 
som Östlig förbindelse. Det är helt omotiverat i Nacka med tanke på den närhet alla 
innevånare har till kollektivtrafik. Nya motorvägar och faciliteter för bilister driver på och 
möjliggör för privatbilismen att öka i storlek. Det är något som inte är i enlighet med målen 
i kommunen om minskade utsläpp av koldioxid från transportsektorn. Ska sägas att även 
eldrivna bilar orsakar utsläpp om än i mindre skala.  
Det är ett misstag kommunen gjort i samband med punkten framtida skydd för områden 
med höga naturvärden. Det gäller skogsavverkningen på Erstaviks mark speciellt utmed 
Sörmlandsleden, som är ett av Stockholmsregionens viktigaste naturvarumärken. Där går 
man nu på kalhyggen bland stubbar och ris på långa sträckor. Speciellt problematiskt var 
det vid Sandakällan där ett privat initiativ fick kompensera för kommunens brist på vilja att 
prioritera natur och friluftsliv, föreningen Rädda Sandakällan fick gå in och överenskomma 
med markägaren om ersättning för att inte kalhugga området. Att ha tillgång till bra 
skogspromenadstråk är en av de viktigaste hälsofaktorerna som Nacka kommun har att 
erbjuda medborgarna när Nacka bygger stad och blir mer och mer tätbebyggt.” 
 
Christina Ståldal lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Enheten för strategisk stadsutveckling har redovisat en uppföljning av översiktsplanens 
strategier 2020. Det är en bra och tydlig översikt rent pedagogisk. Vad gäller sakinnehållet 
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så har Nackalistan avvikande synpunkter för flera viktiga planer. Här nedan följer några av 
dessa: 
Skapa en tätare och mer blandad stad på västra Sicklaön 
- Den genomförandeplan som beslutades om 2020 yrkade Nackalistan avslag på även om vi 
fick rätt i analysen av vad som var möjligt inom det tidsspann som den gamla 
genomförandeplanen innebar. Avslaget baserades på att samma mängd exploateringar 
skulle göras fast under en längre tid och att planen inte innebar ekonomiska och praktiska 
planer och kalkyler för olika verksamheter. - Henriksdalsområdet ska byggas ut vilket 
Nackalistan motsätter sig vad gäller speciellt exploatering i Trolldalen. - Utbyggnad av 
Järlahöjden som innebär rivning av idrottslokaler, motsätter sig Nackalistan. Mer blandad 
blir staden om man fortsättningsvis har blandade verksamheter och lokaler som innebär 
både bostäder, fotbollsplaner och idrottslokaler. - Stadsbyggnadsstrategin Fundamenta 
borde arbetas om och bli ett mer verksamt och tydligt dokument i likhet med 
stadsbyggnadsstrategin som Uppsala kommun har arbetat fram 
- Upphöjning av Saltsjöbanan är ett projekt med fortsatta frågetecken kring finansiering. 
Redan från början informerades om att det var ett mycket dyrbart projekt och fortfarande 
återstår det en sammanräkning av kostnader, vilka som finansierar vad och därmed hur 
utformningen ska bli. 
Komplett transportsystem med tunnelbana till Nacka 
 - Ny Skurubro enligt framtagen vägplan. Nackalistan motionerade tidigt om att bron skulle 
betalas via skattemedel och inte genom vägskatt för invånarna i Boo och i Värmdö, vilket 
majoriteten motsatte sig. Nu på senare tid så har samma majoritet insett att det var en bra 
idé och vill att staten ska betala för sin bro, vilket är i sin lagliga ordning. Fortfarande vet 
man inte hur länge invånarna ska tvingas betala och vilken summa det komer att gälla. - 
Tunnelbanestationen Nacka ska byggas men det är inte klar till hur stor överskjutande 
summa den kommer att kosta. Avtalet innebar inte en specifiering av hur extra kostnader 
ska belasta respektive part vilket har lett till långvariga förhandlingar som ännu inte är 
avslutade. 
- Vid Sickla ska en knutpunkt etableras för resenärer i buss och tunnelbana. Det är viktigt 
att rulltrappor finns på båda sidor av Värmdövägen så att flödet av människor snabbt kan 
ta sig till och från tunnelbana och buss. En annan sak som är viktig är att båda sidorna har 
tillräckliga platser för cykelparkeringar. - Östlig förbindelse har länge varit ett önskemål för 
framtida trafikförbindelser i Nacka. Det ser i nuläget inte ut att bli verklighet eftersom 
regeringen inte kommer att anslå medel till detta. Nackalistan vill se en komplett utredning 
med de för- och nackdelar som finns kring projektet. Ett villkor har varit att förbindelsen 
måste innebära att kollektivtrafiken får använda förbindelsen för nya anslutningar i nord-, 
sydlig riktning. Vi avvaktar slutligt ställningstagande tills en utredning finns att ta ställning 
till. - Fortsatt satsning på cykelstråk ser Nackalistan som en nödvändig framtidssatsning. – 
Fortsatt satsning på de sjöväga trarfikförbindelserna har vi drivit som parti under en längre 
tid. Fler angöringsställen behöver etableras och trafiken med miljövänliga och snabbgående 
båtar behöver öka. Dessa måste ingå i systemet för kollektivtrafiken. - Ny trafikplats vid 
Boovägen ingår som en viktig förutsättning för detaljplanerna för Dalvägen- 
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Gustavsviksvägen m fl närliggande vägar i sydöstra Boo. Detaljplanerna för dessa nära 
områden innefattar koppling till trafikplatsen och därmed en utökad 
kollektivtrafikförsörjning där. Om detta inte blir av så faller en stor del av syftet med 
exploateringen av sydöstra Boo som innebar förbättrad trafikförsörjning med bl a ökad och 
förbättrad kollektivtrafikförsörjning. - Ett fortsatt kommunalt ansvar för etablering av 
infartsparkeringar är nödvändigt med tanke på det växande befolkningstalet. Stora delar av 
Nacka ligger i relativ glesbygd och det är viktigt att invånarna kan ställa sina bilar nära 
kollektivtrafikanslutningar. - Nackalistan framförde kritik mot att inga konsekvens- eller 
riskanalyser framfördes före beslut om tunnelbaneavtalet. Inte minst gällde detta Nackas 
hela trafiksituation i samband med kraftig exploatering och ökat befolkningstal. 
Utveckla lokala centra och deras omgivning 
- Orminge centrums utveckling och exploatering är på gång. Nackalistan har ställt sig 
kritiska till höjden på ett par höghus som planeras samt att gårdsmiljön blir för liten och 
skuggig. Enligt tidigare program så angav planerna att högst tänkbara höjd på hus här är 12 
våningar, med sakargument kopplat till detta. Den rika naturmiljön vid Sarvträsk behöver 
sparas för framtiden. - Centrala Fisksätra planeras genomgå förändringar med utökat 
spårområde och dubbelspår samt tillkommande bostadsbebyggelse. Till spårområdet borde 
skydd mot buller byggas. Helst i form av nya och mer tystgående vagnar på Saltsjöbanan 
men i andra hand i fysiska skydd, dock inte glasade balkonger i redan befintliga hus. 
Äldreboendet som planeras borde inte ha sin uteplats på taket. Invånarna borde få vara 
med från start och kunna utöva inflytande över planerna. Det är viktigt att de kvaliteter 
som finns i dagens Fisksätra får behållas så att nya hus inte skuggar för mycket eller bygger 
in gårdar. Verksamhetslokaler behöver byggas till för den ökande mängden invånare, som t 
ex en simhall. 
- Älta centrum kommer att få en välbehövlig förnyelse både vad gäller närliggande bostäder 
och kultur- och gemenskapslokaler. Nackalistan har aktivt drivit på för att förbättra 
planerna för kultur, bibliotek och gemensamhetslokaler och har nått nästan ända fram. 
Tyvärr så blev inte det föreslag som vi presenterade verklighet, vilket hade varit ett bättre 
förslag. - Björknäsområdet längs med del av Värmdövägen har varit på förslag. Nackalistan 
engagerade sig i de välgrundade synpunkter som kom från berörda invånare för att få till en 
bättre anpassad plan med bl a lägre höjd på husen och mindre exploateringsgrad. - 
Saltsjöbadens centrum har varit föremål för planer och är nu på gång med en ny plan. 
Många engagerade invånare och föreningar lämnade kritiska synpunkter på den tidigare 
planen vilket också Nackalistan gjorde. Det återstår nu att se hur den nya planen kommer 
att utformas och förhoppningen är att de tidigare kritiska synpunkterna nu har arbetats in 
till ett bättre resultat än tidigare. - Förbättrade mötesplatser planeras i Orminge, Älta och 
Fisksätra vilket är positivt. Även för Saltsjöbaden/Tippen, Finntorp, Björknäs, Henriksdal, 
Tollare, Kvarnholmen och flera bebyggda områden behöver mötes- och träffsituationen 
ses över och verksamheter som gynnar föreningsliv, kultur, träffar och socialt liv 
överhuvudtaget behöver etableras och förbättras. 
Planera, förvalta och utveckla den gröna och blå strukturen 
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- Spridningssambanden för gammal ädellövskog och barrskog har försvagats under senare 
år och kommer att försvagas ytterligare. Nackalistan har arbetat och agerat emot de flesta 
planer som innebär försämringar men tyvärr ofta utan resultat trots fakta och kritik från 
profession och miljöorganisationer. Det gäller främst Ryssbergen, Trolldalen och 
Skuruparken men också en mängd mindre grönområden, lummiga villabebyggelse, sjöar 
och havsmiljö. De små stegens tyranni kan skönjas, då man tar bort områden, ca 35% i t ex 
Ryssbergen för exploatering. Slutsatsen blir att åtgärder behövs för att stärka sambanden 
men dessa finns tyvärr ännu inte. - Åtgärden för att rena det förorenade dagvattnet från 
Sickla är varken långsiktigt effektivt eller så ekonomiskt fördelaktigt som det utgav sig för i 
samband med beslut kring år 2018. Beräknade kostnader har stigit brant och tillståndet som 
gavs för att etablera reningsanläggningen löper ut. Det är bedrövligt att det inte görs en 
jämförande seriös analys av andra tänkbara alternativ som har varit under diskussion för att 
veta att man långsiktigt får bäst värde vad gäller miljö och ekonomi för skattepengarna.” 
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§ 166                                                               KFKS 2015/101-251, 2013/267-251 

Utbyggnad av vatten- och spillvattenanläggning i 
Sydöstra Boo 
Yttrande till länsstyrelsen 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att anta förslag till yttrande om utbyggnad av vatten- och 
spillvattenanläggning i Sydöstra Boo, Nacka, enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelsen daterad den 
24 mars 2023. 
 
Beslutet justeras omedelbart. 

Ärende 
Länsstyrelsen har i februari 2021 begärt en skriftlig redogörelse av kommunens tidsplan vad 
gäller utbyggnaden av vatten- och spillvattenanläggningen i Sydöstra Boo samt förklaring 
till eventuella förseningar. Anledningen till länsstyrelsen begäran är att det i ett nyhetsbrev 
till de boende i Sydöstra Boo i november 2020 står att utbyggnaden kan påbörjas när 
detaljplanerna för aktuella områden har vunnit laga kraft. Enligt länsstyrelsen är detta 
motsägelsefullt i förhållande till mark- och miljödomstolens domar från 2019 enligt vilka 
utbyggnaden av vatten- och spillvattenanläggning inte bör hindras av eventuella förseningar 
i detaljplanearbetet. 
 
I förslaget yttrande anges status för aktuella detaljplaner och vissa anledningar till 
uppkomna förseningar i detaljplanearbetet. Därefter lyfts betydelsen av att utbyggnaden av 
vatten- och spillvattenanläggningen i Sydöstra Boo behandlas som ett projekt bestående av 
flera delområden fram. Produktionsutmaningar och exempel på beroenden mellan 
delområdena redogörs för. Vidare framhålls vikten av samordning av utbyggnaden av 
vatten- och spillvattennätet med upprustning av vägarna. Problematiken med markåtkomst 
och olika alternativ för att lösa denna fråga behandlas också i förslaget till yttrande. 
Avslutningsvis redogörs för arbete som genomförts och som pågår i syfte att planera och 
förbereda inför produktionsstarten av utbyggnaden av vatten- och spillvattenanläggning i 
Sydöstra Boo. I detta sammanhang förklaras att framtagande av etappindelning och tidplan 
för utbyggnaden pågår men då detta arbete ska vara färdigställt först under maj månad har 
kommunen inte möjlighet att lämna uppgift härom i detta skede. Däremot kan 
komplettering i denna del ske ifall länsstyrelsen önskar. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 20 april 2021, §89 
Tjänsteskrivelse från exploateringsenheten Nacka samt enheten för bygg och anläggning 
daterad den 24 mars 2021 
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Bilaga 1 Förslag till yttrande om utbyggnad av vatten- och spillvattenanläggning i Sydöstra 
Boo 
Bilaga 2 Länsstyrelsens begäran om redogörelse 

Yrkanden 
Mikael Carlsson (NL) yrkade avslag på stadsutvecklingsutskottets förslag.  
 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till stadsutvecklingsutskottets förslag.  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag till beslut. Ordföranden ställde bifall till 
stadsutvecklingsutskottets förslag mot Mikael Carlssons yrkande om avslag och fann att 
kommunstyrelsen har beslutat i enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag.  
 
Christina Ståldal deltog inte i handläggningen av ärendet på grund av jäv. 

Reservationer 
Mikael Carlsson reserverade sig för Nackalistan. 

Protokollsanteckningar 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Nackalistan avvisar förslag till yttrande och delar principiellt Länsstyrelsens mening om att 
införande av en spillvattenanläggning i sydöstra Boo inte ska försenas av detaljplanearbetet 
vilket också lagen stipulerar.” 
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§ 167 KFKS 2015/101-251 

Allmänna vattentjänster på ön Bergholmen i Boo, Nacka 
Yttrande till länsstyrelsen 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar förslag till yttrande om allmänna vattentjänster på ön Bergholmen, 
Nacka kommun, enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelse daterad den 29 mars 2021. 
 
Beslutet justeras omedelbart. 

Ärende 
Länsstyrelsen har i februari 2021 begärt en skriftlig redogörelse av kommunen gällande 
vilket ansvar kommunen anser sig ha för ön Bergholmen enligt 6 § lagen om allmänna 
vattentjänster, samt en motivering till detta. Anledningen till begäran är en skrivelse från 
fastighetsägare på Bergholmen som länsstyrelsen mottagit. Fastighetsägarna menar att det 
med hänsyn till risk för människors hälsa och miljön endast går att tillgodose Bergholmens 
behov av dricks- och spillvattentjänster i form av en förbindelse med fastlandets 
ledningsnät. 
 
I föreslaget yttrande redovisar kommunen varför det inte föreligger skyldighet för 
kommunen att ordna vattentjänster för de fem fastigheterna på ön Bergholmen. 
Hanteringen av Bergholmen i detaljplanen Mjölkudden-Gustavsviks gård med Bergholmen, 
i Boo liksom anledningen till att fastigheterna på Bergholmen ingår i fördelningsområdet i 
gatukostnadsutredningen för Gustavsvik gås igenom samt vad detta innebär för 
kommunens skyldighet att ordna vattentjänster. Därtill lyfter kommunen fram att avståndet 
mellan fastlandet och Bergholmen i sig inte kan tillmätas alltför stor betydelse eftersom 
förhållandet mellan fastland och ön medför stora skillnader när det kommer till både 
utbyggnad av kommunalt vatten- och spillvatten samt drift och underhåll av sådan 
anläggning. När gäller hänsyn till skyddet för människors hälsa eller miljön så menar 
kommunen dels att en anslutning till den kommunala vatten- och spillvattenanläggningen 
inte skulle bidra till sådana effekter på miljön att en anslutning kan anses motiverad dels att 
behovet kan tillgodoses genom enskilda anordningar. Kommunen anser sig också 
tillhandahålla dricks- och spillvatten till fastigheterna på Bergholmen genom att Nacka 
vatten och avfall AB har erbjudit fastigheterna en anslutningspunkt till den kommunala 
vatten- och spillvattenanläggningen på fastlandet. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 20 april 2021, §90 
Tjänsteskrivelse från exploateringsenheten Nacka samt Nacka vatten och avfall AB daterad 
den 29 mars 2021 
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Bilaga 1 Förslag till yttrande om allmänna vattentjänster på ön Bergholmen, Nacka 
kommun 
Bilaga 2 Länsstyrelsens begäran om redogörelse inklusive fastighetsägarnas skrivelse 

Yrkanden 
Cathrin Bergenstråhle (M) yrkade bifall till stadsutvecklingsutskottets förslag. 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut – stadsutvecklingsutskottets 
förslag – och fann att kommunstyrelsen har beslutat i enlighet med detta förslag.  
 
Mikael Carlsson (NL) avstod från att delta i beslutet.  

Protokollsanteckningar 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Det är märkligt att fastighetsägarna på ön Bergholmen är tvungna att betala dyra 
kostnader för gator som de knappast nyttjar men inte får del av vattenrening som skulle 
vara till gagn för både den förorenade Baggensfjärden och för en bra, allmän vattentjänst 
från kommunen. Nackalistan deltar inte i beslutet men är kritisk till förslag till yttrande.” 
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§ 168 KFKS 2017/763 

Nyttjanderätts- och samordningsavtal gällande 
utbyggnad av tunnelbanan och samordning med 
stadsbyggnadsprojekt 

Beslut 
Kommunstyrelsen delegerar till stadsutvecklingsdirektör att ingå Avtal om förtydligande av 
nyttjanderätt som i huvudsak överensstämmer med avtalsmall enligt bilaga 1, samt Avtal 
om samordning gällande utbyggnad av tunnelbanan och samordning med kommunens 
stadsbyggnadsprojekt, som i huvudsak överensstämmer med beskrivningen i denna 
tjänsteskrivelse. 

Ärende 
Kommunen har tecknat flera övergripande avtal om utbyggnad av tunnelbanan samt 
finansiering och medfinansiering av densamma med Region Stockholm (Regionen). I de 
övergripande avtalen framgår att det finns behov av ytterligare avtal mellan kommunen och 
Regionen såsom till exempel Avtal om förtydligande av nyttjanderätt (Nyttjanderättsavtal) 
och Avtal om samordning gällande utbyggnad av tunnelbanan och samordning med 
kommunens stadsbyggnadsprojekt (Samordningsavtal). 
 
De Nyttjanderätts- och Samordningsavtal som behöver upprättas för de framtida 
tunnelbanestationerna och dess uppgångar; Nacka, Järla och Sickla och som även omfattar 
kostnadsansvar för kommunens kommande stadsbyggnads- och/eller anläggningsprojekt 
behöver beslutas av kommunstyrelsen. Syftet med denna tjänsteskrivelse är att beskriva 
ramarna för de aktuella avtalen och ge stadsutvecklingsdirektör delegation att teckna de 
aktuella avtalen för att förkorta beslutsprocessen och frigöra tid för avtalsförhandling 
mellan kommunen och Regionen. Förslag till beslut bedöms innebära kostnader om cirka 
17 miljoner kronor, varav cirka 11 miljoner kronor uppskattas vara kommunens kostnader, 
som återförs till kommunen vid tecknande av avtal med framtida byggaktör för respektive 
berört stadsbyggnadsprojekt. Exploateringsenheten Nacka stad bedömer att kostnaden är 
rimlig. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 20 april 2021, §91 
Tjänsteskrivelse från exploateringsenheten Nacka stad daterad den 12 april 2021 
Bilaga 1 Mall för Avtal avseende förtydligande av nyttjanderätt enligt järnvägsplan 
Bilaga 2 Kostnadssammanställning 
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det endast finns ett förslag till beslut – 
stadsutvecklingsutskottets förslag – och finner att kommunstyrelsen har beslutat i enlighet 
med detta förslag.  
 
Henrik Unosson deltog inte i handläggningen av ärendet på grund av jäv.  
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§ 169 KFKS 2021/466 

Inriktningsbeslut för ny lokalisering av mottagnings- och 
fördelningsstation i Nacka stad 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar följande. 
Del av fastigheten Sicklaön 40:14, belägen i sydvästra delen av trafikplats Värmdövägen-
Saltsjöbadsleden, har på en övergripande nivå utretts och bedömts som möjlig för 
lokalisering av ny mottagningsstation och fördelningsstation för el. 
Stadsutvecklingsdirektören ges därför i uppdrag att initiera ett stadsbyggnadsprojekt för att 
inom detta pröva markens lämplighet i en planläggningsprocess. 
Del av fastigheten Sicklaön 40:14, belägen i sydvästra delen av trafikplats Värmdövägen-
Saltsjöbadsleden, har på en övergripande nivå utretts och bedömts som möjlig för 
lokalisering av ny mottagningsstation och fördelningsstation för el. 
Stadsutvecklingsdirektören ges därför i uppdrag att initiera ett stadsbyggnadsprojekt för att 
inom detta pröva markens lämplighet i en planläggningsprocess. 

Ärende 
Nacka Energi AB (nedan förkortat NEAB) behöver säkra framtida elförsörjning och 
effektbehov för tillkommande bebyggelse i Nacka stad efter 2028. Det innebär en 
hopkoppling och förstärkning av det regionala högspänningsnätet och det lokala elnätet 
som ägs och drivs av NEAB. Av denna anledning behövs en ny lokalisering för en 
mottagningsstation och en fördelningsstation inom eller i nära anslutning till Nacka stad. 
Den plats som tidigare pekats ut för ändamålet inom Skönviksvägens verksamhetsområde, 
är inte längre aktuell då Nacka Energi AB ser svårigheter med platsen då den ligger 
geografiskt fel med hänsyn till de framtida behoven och det innebär fördyrande 
kabeldragningar och höga kostnader. Det kan även riskera att förhindra eller låsa framtida 
stadsutveckling av Skvaltan. 
 
Kommunen och NEAB har därför utvärderat ett antal platser i och i anslutning till Nacka 
stad. Dessa platser har bedömts utifrån ett antal utvärderingskriterier såsom placering, 
tillgänglig yta, alternativ markanvändning, trafikpåverkan, teknik - kablage, robusthet i 
bygg- och driftskede, ekonomiska perspektiv och planrisk. Efter genomförd utvärdering 
har parterna enats om en lokalisering som är bäst lämpad för ändamålet sett till 
kommunkoncernen som helhet – nämligen sydvästra Rosetten, belägen i trafikplatsen vid 
Saltsjöbadsleden-Värmdövägen. Platsen föreslås därför planläggas för ny lokalisering av 
mottagningsstation samt fördelningsstation, och stadsutvecklingsdirektören ges därmed i 
uppdrag att påbörja processen med ett nytt stadsbyggnadsprojekt. 
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Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 20 april 2021, §92 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling daterad den 9 april 2021 

Yrkanden 
Gunilla Grudevall Steen (L) yrkade bifall till stadsutvecklingsutskottets förslag. I yrkandet 
instämde Khashayar Farmanbar (S).  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det endast finns ett förslag till beslut – 
stadsutvecklingsutskottets förslag – och finner att kommunstyrelsen har beslutat i enlighet 
med detta förslag.  

Protokollsanteckningar 
Gunilla Grudevall-Steen lät anteckna följande till protokollet för Liberalerna. 
”När vi nu säger ja till en ny mottagnings och fördelningsstation för el, fastigheten Sicklaön 
40:14, så måste vi lägga stor vikt vid gestaltningen av dessa byggnader. De har en tendens 
att bli bunkerliknande, och det måste undvikas. 
Varför inte utlysa en tävling! 
Finns stora möjligheter att åstadkomma något bra och intressant.” 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet. 
”Den nya lokaliseringen för mottagningsstationen vid trafikplatsen 
VärmdövägenSaltsjöbadsleden ser bra ut, redan använd mark som kan få ett nytt 
användningsområde. Vänsterpartiet ser att det i tjänsteskrivelsen skriva om att gång och 
cykelbanan behöver ges god framkomlighet under hela byggtiden och i ett permanent läge. 
Det är mycket viktigt då cyklingen behöver öka markant för att möta transportbehov hos 
nackaborna som inte belastar klimatmålen negativt och att kommunen kan hålla sin ännu 
inte beslutade koldioxidbudget.” 
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§ 170 KFKS 2018/473 

Tillägg till avtal om tidig markreservation avseende 
Discus inom Parkkvarteren 
Exploateringsenheten Nacka stad 

Beslut 
Kommunstyrelsen ingår föreslaget tillägg till avtal om tidig markreservation avseende 
Discus inom Parkkvarteren mellan kommunen och Sveafastigheter utveckling. 

Ärende 
I juni 2018 godkände kommunstyrelsen ett avtal om tidig markreservation mellan 
kommunen och Sveafastigheter utveckling (exploatören), för ett nytt kvarter kallat Discus 
inom Parkkvarteren. Avtalet innebär att exploatören har en option att ensam förhandla 
med kommunen om planläggning och förvärv avseende kvarteret. 
 
Avtal om tidig markreservation är giltigt till och med 18 juni 2021. Parterna ska ingå ett 
markanvisningsavtal innan avtal om tidig markreservation upphör att gälla, såvida inte 
kommunen dessförinnan har medgett en förlängning av det senare. Eftersom arbete 
fortfarande pågår med att utreda förutsättningarna för den kommande exploateringen inför 
upprättandet av ett markanvisningsavtal bör avtal om tidig markreservation förlängas. Ett 
tillägg till avtal om tidig markreservation föreslås med en giltighetstid till och med 18 juni 
2022. I övrigt ska vad som följer av avtal om tidig markreservation fortsatt gälla. 
 
Kommunen och exploatören arbetar gemensamt för att ta fram ett markanvisningsavtal 
och målsättningen är att det ska färdigställas under Q4 2021 och därefter tas upp för beslut. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 20 april 2021, §93 
Tjänsteskrivelse från exploateringsenheten Nacka stad daterad den 29 mars 2021 
Bilaga 1 Förslag på tillägg till avtal om tidig markreservation avseende Discus inom 
Parkkvarteren inklusive bilagt avtal om tidig markreservation. 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det endast finns ett förslag till beslut – 
stadsutvecklingsutskottets förslag – och finner att kommunstyrelsen har beslutat i enlighet 
med detta förslag.  
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§ 171 KFKS 2021/421 

Ansökan om medlemskap i Viable Cities 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att Nacka kommun ansöker om medlemskap i Viable Cities. 

Ärende 
Viable Cities är ett svenskt innovationsprogram med målsättningen att utveckla smarta och 
hållbara städer. Målet med programmet är att uppnå ”klimatneutrala städer till 2030 med ett 
gott liv för alla inom planetens gränser”. Med klimatneutrala städer avses att 
klimatneutralitet uppnås för hela eller delar av en stad. 
 
För att nå målen om ett fossilfritt och klimatneutralt Nacka behövs nya samarbeten och 
innovationer. Att bli antagen som medlem i Viable Cities skulle bland annat innebära att 
Nacka kommun får både möjlighet till kompetensutbyte och, om vi ansöker om 
projektmedel, ekonomiskt stöd för att skynda på omställningen mot en klimatneutral stad. 
Ansökan i sig, eller att bli antagen till programmet Viable Cites är kostnadsfritt. För att 
genomföra aktiviteter och åstadkomma klimatneutrala lösningar behöver resurser avsättas. 
Hur omfattande resurser som behöver avsättas beror på ambitionsnivån, antingen det som 
Nacka redan gör på klimatområdet eller om vi avser gå ett steg längre och pröva nya 
innovativa lösningar och då med eventuella projektmedel från Viable Cities utlysningar. 
 
I förlängningen skulle Nacka kommun genom ett medlemskap i Viable Cities stå väl 
rustade för framtida utlysningar från EU, där medel till utveckling av hållbara städer kan 
finnas att söka. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 20 april 2021, §95 
Tjänsteskrivelse från miljöenheten daterad den 29 mars 2021 
Bilaga 1 Villkor för medlemskap (medlemsavtal) hämtas ner här: Bli medlem — Viable 
Cities 

Yrkanden 
Hans Peters (C) yrkade bifall till stadsutvecklingsutskottets förslag. I yrkandet instämde 
Khashayar Farmanbar (S), Cathrin Bergenstråhle (M), Sidney Holm (MP), Karin Teljstedt 
(KD), Gunilla Grudevall Steen (L), Mikael Carlsson (NL), Tomas Ottosson (V) och Esa 
Örmä (SD).  

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag.  
 



 
68 (118) 

 10 maj 2021 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Protokollsanteckningar 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Med ett medlemskap i Viable Cities kan kommunen få den hjälp, det stöd, och den extra 
knuff i ryggen som behövs för att öka tempot i omställningen mot klimatneutralitet. Att 
uppnå klimatneutralitet för Nacka är ett viktigt och avgörande mål om vi ska kunna bidra 
till att uppnå de globala klimatmålen.” 
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§ 172 KFKS 2021/378 

Genomförandeplan för miljö- och klimatambitioner i 
stadsutvecklingen 
Informationsärende 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar informationen. 

Ärende 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott gav stadsledningskontoret under år 2017 i 
uppdrag att ta fram ett förslag till ett samlat styrdokument för miljö- och klimatambitioner i 
stadsutvecklingen. Ett samlat styrdokument ”Strategi för miljö- och klimatambitioner i 
stadsutvecklingen i Nacka” antogs 2019 av kommunfullmäktige och började gälla den 1 
januari 2020 (KFKS 2018/890). I samband med att strategin antogs beslutades att en 
genomförandeplan skulle tas fram avseende hur strategin praktiskt ska genomföras i 
projekten samt hur uppföljning ska ske. 
 
Ett förslag till genomförandeplan har tagits fram som preciserar strategins inriktningar, 
process för genomförande samt uppföljning. Genomförandeplanen innehåller förslag på 
åtgärder och utgör en vägledning för projekten. Kommunen och byggaktören ska 
gemensamt enas kring projektspecifika ambitionsnivåer för strategins sex strategiska 
inriktningar och åtgärder för att uppnå ambitionerna. En viktig del i strategin är 
uppföljning av arbetet med miljö- och klimatambitionerna i stadsutvecklingen. 
 
Genomförandeplanen för miljö- och klimatambitionerna utgör inte ett politiskt dokument, 
utan är en vägledning för projekten. Därför redovisas genomförandeplanen som ett 
informationsärende för att tydliggöra inriktningen för det fortsatta arbetet. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens miljöutskott den 20 april 2021, §10 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret daterad den 13 april 2021 
Bilaga 1 Strategi för miljö- och klimatambitioner 
Bilaga 2 Genomförandeplan för miljö- och klimatambitioner 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med miljöutskottets förslag. 

Protokollsanteckningar 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Nackalistan anser att det är bra att denna genomförandeplan har tagits fram och delar i 
huvudsak dess innehåll. Vi hade dock gärna sett ett större inflytande kring hur de olika 
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målen skall nås. Nu är det viktigt att man går från plan till handling och att det som tas upp 
i genomförandeplanen också genomförs. Vi vill att man i början av 2022 genomför en 
första utvärdering kring hur arbetet med planen har gått och hur väl den fungerar som 
verktyg för att uppnå de olika målen.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Klimatet kan inte vänta. Klimat och miljö klassas av de flesta bedömare som de globalt 
viktigaste frågorna för mänskligheten. Det är bra att vi nu tar fram en genomförandeplan 
för den 
strategi vi har, även om det känns lite bakvänt att ta fram en genomförandeplan och 
strategi innan vi har en klarare bild av ambitionsnivån på det vi vill genomföra. Det 
normala borde vara att först sätta en tydlig ambitionsnivå eftersom strategin till stor del 
borde präglas av vilken ambitionsnivå vi har.  
 
Höga klimat- och miljöambitioner kan på kort sikt leda till högre investeringskostnader. På 
längre sikt gör dock lägre drifts-, och underhållskostnader ofta att högre klimat-, och 
miljöambitioner är ekonomiskt lönsamt. Sett ur ett än längre och mer globalt perspektiv 
måste vi sätta ambitionsnivån så pass högt att Nacka bidrar till att hålla den globala 
uppvärmningen under två grader, även om det initialt kan kosta en del pengar. Höga 
klimat-, och miljöambitioner måste också mer ses som en långsiktig investering i våra barns 
framtid, och inte bara som en kostnad som ska hållas nere för att årets ekonomiska resultat 
ska se så bra ut som möjligt.” 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet. 
”Det är viktigt med uppföljningen av målen i strategin för arbetet med miljö och 
klimatambitionerna i Nacka. Det får inte bara bli ett dokument som snabbt försvinner in i 
all annan admistation och dokumentation. Det är därför viktigt med den årsvisa 
uppföljningen av hur arbetet fortgår med att uppfylla målen i miljö och klimatambitionerna 
i stadsutvecklingen. Att följa upp och hitta de projekt som inte följer sina åtaganden anser 
vi i Vänsterpartiet viktigt. Både för klimatet och för att ge lika villkor för de som 
exploaterar och bygger i Nacka.” 
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§ 173 KFKS 2021/394 

Framtagande av en koldioxidbudget 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att Nacka kommun upphandlar tjänsten för framtagande av en 
koldioxidbudget för kommunen. 

Ärende 
För att klara Parisavtalets åtagande kan endast en begränsad mängd koldioxid släppas ut till 
atmosfären. I Sverige har kommuner som Järfälla, Östersund, Västerås och Karlstad 
planerat eller påbörjat arbete med koldioxidbudget. Koldioxidbudget innebär att man sätter 
ett årligt tak för koldioxidutsläppen för kommunen, baserat på lokala faktorer som 
invånarantal och historiska utsläpp. Att arbeta med koldioxidbudget är ett sätt för 
kommuner eller regioner att beräkna och åskådliggöra hur stor den mängden är och utifrån 
det planera och styra sitt arbete för att uppnå resultat i linje med Parisavtalet. Miljöenhetens 
bedömning är att en koldioxidbudget är ett verktyg som kan ge underlag till åtgärder för att 
minska kommunens koldioxidutsläpp. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens miljöutskott den 20 april 2021, §11 
Tjänsteskrivelse från miljöenheten daterad den 22 mars 2021 

Yrkanden 
Hans Peters (C) yrkade bifall till miljöutskottets förslag. I yrkandet instämde Khashayar 
Farmanbar (S), Tomas Ottosson (V), Mikael Carlsson (NL) och Sidney Holm (MP).  
 
Esa Örmä (SD) yrkade avslag på miljöutskottets förslag. 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag till beslut. Ordföranden ställde bifall till 
miljöutskottets förslag mot avslag och fann att kommunstyrelsen har beslutat i enlighet 
med miljöutskottets förslag.  

Protokollsanteckningar 
Henrik Unosson lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”För att vi ska ta oss ur klimatkrisen måste vi kunna mäta effekterna på det arbete som 
görs. Menar kommunen allvar med ambitionerna för ett grönare Nacka är en 
koldioxidbudget ett viktigt steg på vägen. Vi socialdemokrater har i flera år jobbat för att 
kommunen ska införa en koldioxidbudget. Vi vill att Nacka ska ha en koldioxidbudget för 
den egna verksamheten, samt i tjänster och varor som inhandlas för att kunna se hur 
utvecklingen går. 
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Vi har i våra förslag till budget haft med att införa en koldioxidbudget. Vi har lagt en 
motion i kommunfullmäktige med förslaget att en koldioxidbudget skulle tas fram. Efter att 
allianspartierna i flera år kämpat emot våra förslag är det nu glädjande att det kommer ett 
förslag med att införa en koldioxidbudget.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Nackalistan anser att det är väldigt bra att kommunen nu äntligen kommer att ta fram en 
koldioxidbudget. Vi har efterfrågat detta en längre tid och är övertygade om att den 
kommer fungera som ett väldigt viktigt verktyg i målet mot att nå en klimatneutral 
kommun.” 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet. 
”Det är ett bra förslag till beslut, att ta fram en koldioxidbudget, Vänsterpartiet har varit 
aktiv i frågan om att ta fram och använda ett koldioxidbudget tänk och ser många fördelar 
för kommunen att använda sig av en koldioxidbudget. Den är dock bara ett mätverktyg 
som inte gör skillnad i sig självt. Det behövs bra politik som reglerar verksamheter, 
inspirerar och engagerar medborgare, institutioner, företag och inte minst Nacka kommun, 
till att göra de förändringar som krävs av alla för att begränsa upphettningskrisen för 
klimatet till under två grader. 
Vänsterpartiet är genuint intresserade av att fortsätta motionera i frågor som kan minska 
utsläppen av koldioxid eller ha andra positiva klimat och miljöresultat. Även att bidra 
konstruktivt i diskussioner i utskott och bifalla förslag som har en koldioxidbegränsande 
effekt.” 
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§ 174 KFKS 2021/201 

Uppföljning av Nackas miljöprogram 2021 

Beslut 
1. Kommunstyrelsen noterar informationen. 
2. Kommunstyrelsen överlämnar uppföljningen till samtliga nämnder. Nämnderna ska i mål 
och budgetarbetet redovisa vilka åtgärder de vidtar för att nå ambitionerna i 
miljöprogrammet. 

Ärende 
Nacka kommun antog 2016 ett lokalt miljöprogram med sex miljömål: begränsad 
klimatpåverkan, frisk luft, giftfri miljö, rent vatten, god bebyggd miljö och ett rikt växt- och 
djurliv. 
Det samlade miljöarbetet i kommunen har under 2020 gått framåt. Sammanfattningsvis 
visar många av indikatorerna positiva trender; bl.a. minskar utsläppen av växthusgaser i takt 
för att nå målen i tid, likaså energianvändningen i kommunens byggnader, luften är ren vid 
förskolor och skolor och antalet enskilda avlopp minskar. De indikatorer som visar 
negativa trender är bl.a. vattenförekomster med god kemisk och ekologisk status samt 
andel av kommunytan som är naturmark med höga naturvärden. 
Detta ärende redovisar uppföljningen av de lokala miljömålens indikatorer, se bilaga 1. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens miljöutskott den 20 april 2021, §12 
Tjänsteskrivelse från miljöenheten daterad den 4 mars 2021 
Bilaga 1 Uppföljning av miljöprogrammet – utfall 2020 
Bilaga 2 Miljöprogram 2016–2030 

Yrkanden 
Hans Peters (C) yrkade bifall till miljöutskottets förslag. 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med miljöutskottets förslag.  

Protokollsanteckningar 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”När man ser och analyserar siffrorna i uppföljningen av miljöprogrammet så kan vi bara 
konstatera att det kommer att vara svårt att nå många av de mål som vi satt upp. Takten på 
utsläppsminskningarna är t.ex. allt för långsam för att vi ska nå målen. Här krävs det att 
kommunen och näringslivet krokar arm för att kunna ta fram verksamma åtgärder för varje 
enskilt mål. När det gäller bevarandet av den biologiska mångfalden så ser vi från 
Nackalistan med stor oro hur man väljer att gå vidare med exploateringsplaner på en del av 
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de känsligaste områden vi har i kommunen. Vi måste börja tänka om och skydda 
naturområden som ryssbergen istället för att exploatera stora delar av den. Vi är också 
bedrövade att se hur långt vi är ifrån målet vad det gäller rent vatten. Här behövs det 
krafttag för att komma till rätta med det.” 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet. 
”Det är en mycket bra genomgång och redovisning vi får i uppföljningen av nackas 
miljöprogram. Både positiva som negativa resultat redovisas. Indikatorerna som beslutats 
visar på många positiva värden. Problem för Nacka är att indikatorerna inte täcker in det 
största problemet med utsläpp av växthusgas i Nacka, de konsumtions drivna utsläppen. 
Utsläppen sker direkt i andra länder men orsakas definitivt av den höga konsumtionen i 
Sverige och Nacka. Koldioxidbudgeten som är på väg att beslutas täcker inte in det 
problemet heller men är ett stort steg i rätt riktning och kan helt klart öka medvetenheten 
hos medborgarna om sin del i att lösa klimatkrisen. Vänsterpartiet vill att indikatorerna i 
miljömålen kompletteras med fler mätningar av hur Nackabornas konsumtion påverkar 
utsläppen av växthusgaser.  
I inledningen talas om minskningen av koldioxid från Sverige, mycket på grund av 
pandemin och minskat resande. Transportsektorn minskade mest med 38% tredje 
kvartalet. De nämns också att de nyregistrerade bilarna har lägre utsläpp av koldioxid vilket 
stämmer när man räknar in elbilar i statistiken. Utsläppen av koldioxid från fossildrivna 
fordon har möjligtvis blivit något mindre på grund av skattereglerna i Bonus Malus 
systemet men den positiva effekten har troligtvis förändrats till sin motsats till större och 
tyngre bilar genom statistiktrixande med eldrift och hybridteknik. Det problemet tydliggör 
att marknaden kan fungera för att minska utsläpp under rätt förutsättningar men att 
lagstiftningen hela tiden måste följa med i utvecklingen och stoppa den typen av anomalier 
som nybilsförsäljning av fossildrivna stora tunga stadsjeepar mitt i klimatupphettningen. En 
rimlig statistik för att avgöra hur växthusgasutsläppen för biltrafiken ser ut i Nacka är att 
följa försäljningen av fossila bränslen i Nacka, där går att avläsa hur effekterna av politik 
och pandemi fungerar.” 
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§ 175 KFKS 2021/103 

Revisionsskrivelse och revisionsrapport 7/2020 –
Granskning av kommunens långtidsprognoser 
Yttrande till kommunfullmäktiges revisorer 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar föreslaget yttrande över revisionsskrivelse A 2021-01-20 enligt 
bilaga 3 till tjänsteskrivelse daterad 14 april 2021. 

Ärende 
De förtroendevalda revisorerna har under hösten 2020 låtit Ernst & Young genomföra en 
granskning med syftet att se om kommunstyrelsens bedömning av den långsiktiga 
ekonomiska utvecklingen är ändamålsenlig. Granskningen omfattar även en ekonomisk 
risk- och väsentlighetsanalys, en långsiktig prognos och andra antaganden för kommunens 
finansiella ställning åren 2020-2029. Av revisionsskrivelsen framgår att kommunens 
metoder för att genomföra ekonomiska långtidsprognoser är ändamålsenliga. På det stora 
hela bedöms att långtidsprognosen är väl genomarbetad och att den innefattar viktiga 
parametrar för ett så rättvisande material som möjligt. Av revisionsskrivelsen lämnas 
följande rekommendationer: 
• Säkerställa att ändamålsenliga analyser görs av kommunens kostnadseffektivitet 
• Säkerställa att det finns verksamhetsmässiga förutsättningar för kommunen att växa 
• Kontinuerligt säkerställa att organisationen och kompetensen är tillräcklig för att 
uppnå den expansion som kommunens demografiska prognos och ekonomiska 
långtidsprognos bygger på. 
Yttrandeförslaget redogör för att Nacka kommun kontinuerligt jobbar med 
effektiviseringar för att uppnå mesta möjliga kostnadseffektivitet. Det pågår ständigt arbete 
för att anpassa verksamheten efter befolkningstillväxten och att säkerställa att 
organisationen och kompetensen stödjer de mål som kommunfullmäktige beslutar i Mål 
och budget, både de närmaste åren men också på längre sikt. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 27 april 2021, §62 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och stadsledningskontorets stab, daterad den 
14 april 2021 
Bilaga 1 Revisionsskrivelse A 2021-01-20 Granskning av kommunens 
långtidsprognoser 
Bilaga 2 Revisionsrapport 7/2020 Granskning av kommunens långtidsprognoser 
Bilaga 3 Förslag till yttrande 
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Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag.  

Protokollsanteckningar 
Andreas Andersson lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”Granskningen i denna revisionsskrivelse lyfter på ett mycket intressant sätt fram de risker 
och orosmoln som finns i samband med kommunens långtidsprognoser. Kommunens 
långtidsprognos utgår ifrån att ingen pris- och lönekompensation ska utgå under en period 
på tjugo år. För att hålla detta skulle verksamheterna behöva spara in en stor summa på 
verksamheten varje år, vilket på sikt riskerar att leda till att Nackaborna får sämre välfärd. I 
den prognos som EY gjort där man kompenserar för pris- och löneökningar kommer 
kommunen ha svårt att nå sitt överskottsmål redan 2022, och behöva effektivisera hela 
kommunens verksamhet med 4%, motsvarande över 200 miljoner kronor eller en 
skattehöjning på 78 öre. Trots dessa oroande utsikter valde man att mitt under pågående 
pandemi sänka skatten med 20 öre inför 2021. Samtidigt som äldrenämnden inte fick mer 
än ett symboliskt tillskott utöver det som regeringen tillförde och socialnämnden inte fick 
full volymuppräkning.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Nackalistan delar helt revisionens åsikt om att pris- och lönekompensation skall tas med i 
huvudscenariot som tas fram, det är orimligt att över en längre tid tänka sig en 
nolluppräkning på detta. Nackalistan delar också revisionens bedömning att det finns en 
risk att kommunens huvudscenario ger en allt för optimistisk bild av framtiden om inte 
pris- och lönekompensation tas med. I svaret till revisionen skriver kommunstyrelsen ” 
Även utbyggnaden av välfärdsfastigheter prognostiseras och uppdateras regelbundet för att 
färdigställandet ska matcha behovet” Vi skulle gärna se denna prognos, just kostnader för 
välfärdsfastigheter tog man t.ex. inte med i den långsiktiga planen för Nacka Stad. Detta var 
något vi kritiserade då.” 
 
Esa Örmä lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna. 
”Sverigedemokraterna anser att det enda ansvarsfulla tillvägagångssättet i en 
långtidsprognos av detta slag är att integrera hänsynstaganden till kommande pris- och 
löneutveckling fullt ut, med realistisk kvantitativ uppskattning av dessa faktorer. 
Den försiktighetsprincip som bör prägla god redovisning, bör också på samma sätt prägla 
god prognosticering.” 
 
- - - - - 
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§ 176 KFKS 2021/104 

Revisionsskrivelse och revisionsrapport 8/2020 – 
Granskning av kommunens hantering av statsbidrag 
Yttrande till kommunfullmäktiges revisorer 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar föreslaget yttrande över revisionsskrivelse B 2021-01-20 enligt 
bilaga 3 till tjänsteskrivelse daterad den 14 april 2021. 

Ärende 
På uppdrag av de förtroendevalda revisorerna har EY granskat hur kommunstyrelsen, 
natur- och trafiknämnden samt utbildningsnämnden arbetar med hanteringen av riktade 
statsbidrag. I revisionsskrivelsens bedömning framkommer att det saknas en övergripande 
styrning av statsbidrag, att ingen central uppföljning görs av de statsbidrag som erhållits 
samt att upparbetade arbetssätt bör dokumenteras i rutiner för att säkerställa en 
ändamålsenlig intern kontroll över tid och minska personberoendet. Utifrån granskningen 
rekommenderar revisionen kommunstyrelsen att förtydliga styrningen avseende de riktade 
statsbidragen samt överväga en övergripande sammanställning och uppföljning av erhållna 
bidragsmedel. Vidare rekommenderar revisionen att kommunstyrelsen, natur- och 
trafiknämnden samt utbildningsnämnden att dokumentera rutiner för ansökan respektive 
rekvirering av statsbidrag. 
I förslag till yttrande för kommunstyrelsen lyfts bland annat att hanteringen av de riktade 
statsbidragen bäst handläggs verksamhetsnära på nämndnivå. Det finns över 100 
specialdestinerade statsbidrag och det krävs en verksamhetskunskap för att bevaka och 
hantera alla statsbidrag. Ofta krävs det också en motpresentation av verksamheten för att få 
ta del av ett statsbidrag. Utöver det stora antalet befintliga statsbidrag kommer det årligen 
nya riktade statsbidrag och befintliga försvinner. Detta gör det svårt att hitta något 
samordnat och enhetligt sätt att hantera statsbidragen. Det är verksamheterna som idag 
bevakar, hanterar och följer upp de riktade statsbidragen och i det föreslagna yttrandet 
anges att kommunstyrelsens bedömning är att det även ska vara så i fortsättningen. 
Styrningen (strategiska styrningen) hanteras bäst av respektive verksamhet på nämndnivå. 
Däremot instämmer stadsledningskontoret i revisionens bedömning att en samlad och 
kommunövergripande sammanställning görs av vilka statsbidrag som faktiskt erhållits i 
förhållande till den årliga sammanställningen i kommunens Mål och budget. 
 
Dessutom delar stadsledningskontoret revisionens bedömning att verksamheterna 
dokumenterar rutiner för hanteringen av riktade statsbidrag. Inom kommunstyrelsen är det 
produktionsenheten Välfärd skola som ansvarar för statsbidragen inom skolans område. 
En dokumenterad rutin för bevakning, hantering och uppföljning har beslutats av 
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enhetschef för Välfärd skolas verksamhetsstöd i december 2020. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 27 april 2021, §63 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och controllerenheten, daterad den 14 april 
2021 
Bilaga 1 Revisionsskrivelse B 2021-01-20 Granskning av kommunens hantering av 
statsbidrag 
Bilaga 2 Revisionsrapport 8/2020 Granskning av kommunens hantering av 
statsbidrag 
Bilaga 3 Förslag till yttrande 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag.  

Protokollsanteckningar 
Andreas Andersson lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”Granskningen lyfter många intressanta poänger kopplat till kommunens hantering av 
riktade statsbidrag. Vi anser att det finns viss problematik i kommunens hantering i 
dagsläget som behöver hanteras framåt. Samordningen brister och det finns inga tydliga 
rutiner, vilket riskerar att leda till framtida problem om de rutiner som används är väldigt 
personberoende. Samtidigt blir vi uppmuntrade av förslaget till yttrande, det är glädjande 
att man vill stärka arbetet med riktade statsbidrag genom att tydligare dokumentera de 
rutiner som används samt sammanställer vilka statsbidrag som erhållits. Detta underlättar 
uppföljning och gör att man i framtiden på ett bättre sätt kan utveckla befintliga rutiner. 
Något som lyfts i skrivelsen är att Natur- och trafiknämnden inte ansöker om mindre 
statsbidrag på under 200 tkr på grund av de administrativa kostnader som tas i anspråk för 
att ansöka. Detta är väldigt olyckligt och en inbyggd ineffektivitet i hela systemet. Detta 
faktum illustrerar vikten i att ha tydliga rutiner och bra underlag i syfte att minimera 
kostnaderna för administrationen av statsbidragen och göra det lönsamt att söka även 
mindre summor.” 
 
Esa Örmä lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna. 
”Sverigedemokraterna välkomnar alla ansträngningar som bevisligen görs för att klara ut 
effekten av statsbidrag till kommunen. Till det bör dock läggas ett generellt krav på 
nämnderna att var för sig redovisa hur stora statsbidrag som inkommit i nämndens budget, 
och hur budget och utfall har påverkats av statsbidraget i fråga, så var och en kan bilda sig 
en uppfattning om hur varje enskild nämnd har lyckats med sitt uppdrag och specifikt hur 
mycket statsbidraget har betytt för detta.” 
- - - - - 
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§ 177 KFKS 2021/218 

Revisionsskrivelse och revisionsrapport 9/2020 – 
Granskning av kommunens digitalisering 
Yttrande till kommunfullmäktiges revisorer 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar föreslaget yttrande över revisionsskrivelse A 2021-02-10 enligt 
bilaga 3 till tjänsteskrivelse daterad den 23 april 2021. 

Ärende 
De förtroendevalda revisorerna har under hösten 2020 låtit EY genomföra en granskning 
med syftet att bedöma om kommunens utveckling av verksamheterna med stöd av 
digitalisering är effektiv och ändamålsenlig samt huruvida den interna kontrollen av 
digitaliseringsprocessen är tillräcklig. Granskningen avser kommunstyrelsen, arbets- och 
företagsnämnden samt äldrenämnden. Av den sammanfattande bedömningen framgår att 
revisorerna bedömer att det finns förtjänster i det arbetssätt som införandet av 
digitaliseringsprocessen i kommunen tillför men att det finns också utvecklingsområden, 
både på kommunövergripande nivå och på nämndnivå. 
De nämnder som granskats har fått rekommendationer från revisorerna avseende att 
säkerställa mål, färdplan och kompetensförsörjning för verksamhetsutveckling med stöd av 
digitalisering samt planering och uppföljning av digitalisering. Vad gäller kommunstyrelsen 
anser revisorerna att man bör tydliggöra vilka resurser som behöver finnas vid 
verksamheterna respektive digitaliseringsenheten och överväga att etablera en gemensam 
modell för kostnads- och nyttokalkyler. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 27 april 2021, §64 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och stadsledningskontorets stab, daterad den 
23 april 2021 
Bilaga 1 Revisionsskrivelse A 2021-02-10 Granskning av digitalisering 
Bilaga 2 Revisionsrapport 9/2020 Granskning av digitalisering 
Bilaga 3 Förslag till yttrande 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag.  

Protokollsanteckningar 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Nackalistan delar i stora delar de påpekanden som revisionen gör. Vi tycker också att det 
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politiska ledarskapet kring digitaliseringsfrågorna bör stärkas. T.ex. bör olika visioner och 
mål arbetas fram så att alla i organisationen vet vart vi ska. Ofta hänvisar man till mottot 
”växa utan att växa” men detta synsett kan leda till att digitaliseringar som inte direkt ger 
minskad arbetsbörda på kort eller lång sikt inte genomförs även om mervärdet för 
kommuninnevånare eller andra skulle vara stort. Kommunen ska alltid ha innevånarnas 
bästa i fokus och ska kunna genomföra digitaliseringar som innebär fler anställda om 
mervärdet anses högt.” 
 
 
 
 
 
- - - - - 
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§ 178 KFKS 2014/824-258 

Antagande av principer för uttag av 
gatukostnadsersättning för Gustavsvik 
Yttrande över överklagan i mål nr 5499-21 i förvaltningsrätten i Stockholm 

Beslut 
1. Kommunstyrelsen antar föreslaget yttrande till förvaltningsrätten i Stockholm 

gällande laglighetsprövning av beslut 22 februari 2021 om antagande av principer 
för uttag av gatukostnadsersättning för Gustavsvik, Sydöstra Boo, Nacka kommun, 
KFKS 2014/824-258 § 21, enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelsen, daterad den 5 maj 
2021.  
 

2. Kommunstyrelsen befullmäktigar var och en av kommunjuristerna Maria Flemme 
och Sylvia Ryel och stadsjuristen Sidrah Schaider, eller den som endera av dem 
sätter i sitt ställe, att föra kommunens talan i förvaltningsrätten i Stockholm i mål nr 
5499-21. 
 

3. Beslutet justeras omedelbart. 

Ärende 
Den 22 februari 2021 beslutade kommunstyrelsen i Nacka kommun att anta principer för 
uttag av gatukostnadsersättning för Gustavsvik.  
 
Beslutet har sedan överklagats till förvaltningsrätten i Stockholm genom laglighetsprövning. 
Förvaltningsrätten har förelagt kommunen att skriftligen bemöta vad klaganden anför i 
överklagandena. Överklagandena gäller i huvudsak gatukostnadsutredningens 
fördelningsområde, fördelningsgrund och kostnadsunderlag samt egendomsskyddet i 
regeringsformen och Europakonventionen. I föreslaget yttrande anges att kommunen anser 
att beslutet har fattats i enlighet med kommunallagen och tillämplig författning. Grund för 
upphävande av kommunens beslut enligt 13 kap. 8 § kommunallagen föreligger därför ej 
och kommunen yrkar att förvaltningsrätten avslår överklagan.  

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från exploateringsenheten Nacka och juridik- och kanslienheten den 5 maj 
2021 
Bilaga 1  Förslag till yttrande 
Bilaga 2  Föreläggande från förvaltningsrätten samt skrivelser från klaganden 
Bilaga 3 Föreläggande från förvaltningsrätten 
Bilaga 4 Fullmakt 
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Yrkanden 
Mikael Carlsson (NL) yrkade avslag på förslaget från exploateringsenheten Nacka och 
juridik- och kanslienheten. 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag till beslut. Ordföranden ställde förslagen 
mot varandra och fann att kommunstyrelsen har beslutat i enlighet med förslaget från 
exploateringsenheten Nacka och juridik- och kanslienheten.  
 
Christina Ståldal (NL) deltog inte i handläggningen av ärendet på grund av jäv.  

Reservationer 
Mikael Carlsson reserverade sig för Nackalistan. 
 
 
- - - - - 
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§ 179 KFKS 2016/1095 

Antagande av principer för uttag av 
gatukostnadsersättning för Mjölkudden-Galärvägen 
Yttrande över överklagan i mål nr 5898-21 i förvaltningsrätten i Stockholm 

Beslut 
1. Kommunstyrelsen antar föreslaget yttrande till förvaltningsrätten i Stockholm 

gällande laglighetsprövning av beslut den 22 februari 2021 om antagande av 
principer för uttag av gatukostnadsersättning för Mjölkudden-Galärvägen, Sydöstra 
Boo, Nacka kommun KFKS 2016/1095 § 22, enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelsen, 
daterad den 3 maj 2021.  
 

2. Kommunstyrelsen befullmäktigar kommunjuristen Sylvia Ryel och stadsjuristen 
Sidrah Schaider, eller den som endera av dem sätter i sitt ställe, att föra kommunens 
talan i förvaltningsrätten i Stockholm i mål nr 5898-21 
 

3. Beslutet justeras omedelbart. 

Ärende 
Den 22 februari 2021 beslutade kommunstyrelsen i Nacka kommun att anta principer för 
uttag av gatukostnadsersättning för Mjölkudden-Galärvägen.  
 
Beslutet har sedan överklagats till förvaltningsrätten i Stockholm genom laglighetsprövning. 
Förvaltningsrätten har förelagt kommunen att skriftligen bemöta vad klaganden anför i 
överklagandena. Överklagandena gäller i huvudsak gatukostnadsutredningens 
fördelningsområde, fördelningsgrund och kostnadsunderlag samt egendomsskyddet i 
regeringsformen och Europakonventionen. I föreslaget yttrande anges att kommunen anser 
att beslutet har fattats i enlighet med kommunallagen och tillämplig författning. Grund för 
upphävande av kommunens beslut enligt 13 kap. 8 § kommunallagen föreligger därför ej 
och kommunen yrkar att förvaltningsrätten avslår överklagan. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från exploateringsenheten Nacka och juridik- och kanslienheten den 3 maj 
2021 
Bilaga 1  Förslag till yttrande 
Bilaga 2  Föreläggande från förvaltningsrätten samt skrivelser från klaganden 
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Yrkanden 
Mikael Carlsson (NL) yrkade avslag på förslaget från exploateringsenheten Nacka och 
juridik- och kanslienheten. 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag till beslut. Ordföranden ställde förslagen 
mot varandra och fann att kommunstyrelsen har beslutat i enlighet med förslaget från 
exploateringsenheten Nacka och juridik- och kanslienheten.  
 
Christina Ståldal (NL) deltog inte i handläggningen av ärendet på grund av jäv.  

Reservationer 
Mikael Carlsson reserverade sig för Nackalistan. 
 
 
- - - - - 
  



 
85 (118) 

 10 maj 2021 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

§ 180                                                                 KFKS 2021/345 KFKS 2021/345 

Remiss – Trafikförändringar i SL-trafiken 2021/2022 
(T22) 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar anta förslag till yttrande över remiss Trafikförändringar i SL-
trafiken 2021/2022 (T22), enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelsen daterad den 2021-04-15 med 
följande tillägg: 
s.3 andra stycket görs följande tillägg sist i stycket: ”Vidare anser kommunen att fler bussar 
från ytterområdena bör gå direkt på motorvägen efter Orminge Centrum.”   
s. 3 ang Linje 71 görs följande tillägg sist i stycket: ”Borttagandet innebär också att barns 
och ungdomars möjligheter att ta sig till grundskolor i Sicklaområdet begränsas och 
försvåras, vilket vore olyckligt i synnerhet när Jensens nya skola öppnar i Sickla i höst.”  
s. 5 ang Linje 53 och 55 görs följande tillägg på näst sista raden: ”…åtgärda den försämring 
som skett för boende på Finnberget, Finnbodaberget, Danvikshem och Saltsjöqvarn samt 
besökande till Elite Hotel Marina Towers.”  

Ärende 
Nacka kommun har mottagit remiss från Trafikförvaltningen i Region Stockholm angående 
förändringar i buss-, båt- och spårtrafik som föreslås att genomföras i december 2021. I 
förslag till trafikförändringar presenteras justeringar av linjer där turer förändras, utökas, 
förkortas eller förlängs.  
Det är väsentligt med en attraktiv och välfungerande kollektivtrafik i Nacka. Det blir 
särskilt viktigt med tanke på den ständigt pågående utbyggnaden av bostäder, 
samhällsservice och arbetsplatser. I och med Nackas bebyggelseutveckling ser kommunen 
att det finns ett stort behov av att ytterligare analysera kollektivtrafikens kapacitet samt se 
över busslinjenätets förändringsbehov under de kommande åren. Tunnelbanan kommer att 
vara ett nödvändigt och efterlängtat tillskott, men fram tills den är i trafik och efter det, 
krävs en välfungerande buss- , pendelbåts- och spårtrafik.  
Detta för att kollektivtrafiken alltid ska vara ett enkelt och attraktivt val i Nacka.  
 
I det föreslagna yttrandet till förslaget om trafikförändringar i SL-trafiken vill Nacka 
kommun framföra att kommunen tillstyrker de förslag på förändringar som ger en ökad 
kapacitet i kollektivtrafiken. Men en del av de föreslagna förändringarna ger emellertid 
försämrad kapacitet och kommunen avstyrker de förändringar som inte kan motiveras eller 
kompenseras med förbättringar på angränsande linjer.  
 
I bilaga 1, Förslag till yttrande över Remiss – Trafikförändringar i SL-trafiken 2021/2022, 
daterad 2021-04-13, beskrivs kommunens synpunkter mer ingående. 
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Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från trafikenheten den 15 april 2021 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 27 april 2021, §65 
1. Förslag till yttrande på remiss inför trafikförändringar i SL-trafiken 2021/2022 (T22) 
2. Remiss inför trafikförändringar i SL-trafiken 2021/2022 (T22) 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till utskottets förslag, med följande tillägg:  
s.3 andra stycket görs följande tillägg sist i stycket: ”Vidare anser kommunen att fler bussar 
från ytterområdena bör gå direkt på motorvägen efter Orminge Centrum.”   
s. 3 ang Linje 71 görs följande tillägg sist i stycket: ”Borttagandet innebär också att barns 
och ungdomars möjligheter att ta sig till grundskolor i Sicklaområdet begränsas och 
försvåras, vilket vore olyckligt i synnerhet när Jensens nya skola öppnar i Sickla i höst.”  
s. 5 ang Linje 53 och 55 görs följande tillägg på näst sista raden: ”…åtgärda den försämring 
som skett för boende på Finnberget, Finnbodaberget, Danvikshem och Saltsjöqvarn samt 
besökande till Elite Hotel Marina Towers.”  
I yrkandet instämde Hans Peters (C), Khashayar Farmanbar (S), Karin Teljstedt (KD) och 
Mikael Carlsson (NL), Tomas Ottosson (V), Esa Örmä (SD) och Sidney Holm (MP).  
 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade bifall till förslaget med Socialdemokraternas tillägg enligt 
bilaga. I yrkandet instämde Tomas Ottosson (V), Esa Örmä (SD) och Sidney Holm (MP). 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde först bifall till förslaget från trafikenheten mot avslag och fann att 
kommunstyrelsen har beslutat i enlighet med förslaget från trafikenheten.  
 
Därefter ställde ordföranden Mats Gerdaus (M) tilläggsyrkande mot avslag och fann att 
kommunstyrelsen har bifallit Mats Gerdaus (M) yrkande.  
 
Slutligen ställde ordföranden Khashayar Farmanbars (S) tilläggsyrkande mot avslag och 
fann att kommunstyrelsen har avslagit yrkandet. 

Protokollsanteckningar 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Många bra och välkomna synpunkter finns i remissvaret från Nacka. 
Nackalistan vill lägga till en viktig allmän aspekt. Den stora befolkningsökning som en 
växande kommun som Nacka får måste synkroniseras med en stor och växande 
trafikkapacitet om klimatmålen ska nås och fler åka kollektivt. Då behövs fler avgångar från 
Orminge in mot Stockholm så att fler resenärer kan följa med bussarna och inte bli 
frånåkta, fler som sitter och inte som nu, får stå i trängsel varje morgon och fler med 
barnvagnar som kan få plats. Det 
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behövs täta busskommunikationer till det sedan länge nybyggda Tollareområdet. Det 
behövs en tidigare utlovad busslinje till det nybyggda Telegrafområdet i Boo.” 
 
 
- - - - - 
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§ 181 KFKS 2021/262 

Remiss – Folkbildningsstrategi för Stockholmsregionen 
Yttrande till Region Stockholm 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar föreslaget yttrande över remissversion av Folkbildningsstrategi för 
Stockholmsregionen, KN 2020/1030, enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelsen daterad den 7 
april 2021. 
 
Kommunstyrelsen förklarar paragrafen omedelbart justerad. 

Ärende 
Som en del i förverkligandet av den regionala utvecklingsplanen för Stockholm (RUFS 
2050) har Region Stockholms kulturnämnd tagit fram en remissversion av en 
folkbildningsstrategi med syfte att ge en riktning för det övergripande arbetet med 
folkbildningsfrågor för Stockholmsregionen. Nacka kommun är remissinstans, och ärendet 
har beretts av kulturnämnden och arbets- och företagsnämnden. 
Stadsledningskontoret föreslår att Nacka kommun ställer sig positiv till 
folkbildningsstrategins andra punkt avseende att bredda intresset för, och öka delaktigheten 
i, kulturlivet samt det egna skapandet då kommunen anser att den bidrar till den 
övergripande målsättningen om en god livsmiljö för regionens invånare. Nacka kommun 
ställer sig också positiv till folkbildningsstrategins tredje punkt avseende att främja kunskap 
och bildning samt utjämna utbildningsklyftor då kommunen anser att den bidrar till den 
övergripande målsättningen om en god livsmiljö för regionens invånare. Folkbildningen är 
ett viktigt komplement till bland annat den kommunala vuxenutbildningen. 
I den föreslagna dialogmodellen på lokal och regional nivå föreslår stadsledningskontoret 
att kommunen att inte skapa ytterligare mötestillfällen och bredda formuleringen så att 
även andra berörda nämnder kan vara en del av arbetet. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 27 april 2021, 66 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och kultur- och fritidsenheten, daterad den 7 
april 2021 
Bilaga 1 Förslag till yttrande över Folkbildningsstrategi för Stockholmsregionen 
Bilaga 2 Remissversion Folkbildningsstrategi för Stockholmsregionen 
Bilaga 3 Protokollsutdrag från kulturnämnden den 23 mars 2021, inklusive nämndens 
synpunkter (KUN 2021/33) 
Bilaga 4 Protokollsutdrag från arbets- och företagsnämnden den 24 mars 2021, 
inklusive nämndens förslag till yttrande (AFN 2021/55) 
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Yrkanden 
Esa Örmä (SD) yrkade bifall till eget förslag till yttrande (se bilaga).  
 
Gunnel Nyman Gräff (S) yrkade att första meningen omformuleras så att det lyder: 
”Nacka kommun ställer sig positiv till förslagen i folkbildningsstrategin. Vi vill särskilt lyfta 
fram strategins tredje punkt avseende att främja kunskap…” I yrkandet instämde Tomas 
Ottosson (V), Mikael Carlsson (NL) och Sidney Holm (MP).  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns tre förslag till beslut. Ordföranden ställde först bifall 
till arbetsutskottets förslag mot avslag och fann att kommunstyrelsen har bifallit 
arbetsutskottets förslag. 
 
Därefter ställde ordföranden Gunnel Nyman Gräffs (S) yrkande mot avslag och fann att 
kommunstyrelsen har avslagit yrkandet. 
 
Slutligen ställde ordföranden Esa Örmäs (SD) yrkande mot avslag och fann att 
kommunstyrelsen har avslagit yrkandet.  

Reservationer 
Tomas Ottosson reserverade sig för Vänsterpartiet mot att yrkandet avslogs.  
 
Mikael Carlsson reserverade sig för Nackalistan. 
 
Gunnel Nyman Gräff reserverade sig för Socialdemokraterna.  

Protokollsanteckningar 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet. 
”Det är oerhört välkommet med en folkbildningsstrategi för vår region. Folkbildningen har 
en oerhört viktig roll i egen rätt, inte bara som ett komplement till vår konventionella 
utbildningstradition. Den ekonomistiska utbildningssynen vi har i våra utbildningssystem 
exkluderar i hög grad utvecklandet av förmågor och kunskaper som utvecklar oss som 
människor därför att det inte helt enkelt går att sätta ett pris eller värde på den. Mänsklig 
utveckling är ovärderlig.” 
 
Karin Teljstedt lät anteckna följande till protokollet för Kristdemokraterna. 
”Utan att fördenskull hävda att den traditionella modellen för folkbildning är dålig, den 
som bidragit till att locka fram begåvningsreserven ur det fattiga svenska folkdjupet, skulle 
vi ändå vilja påstå att bildningsmöjligheterna med den nya tekniken har vidgats så väsentligt 
att det föreslagna remissvaret känns något mossbelupet.  
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Att den tidigare modellen varit bra innebär inte att de nya modellerna är meningslösa. 
Studieförbunden och folkhögskolorna är inte lika omistliga när Internet med dess 
outtömliga utbud och olika privata utbildningar finns ett knapptryck bort.  
De nya teknikerna hade förtjänat några rader i Stockholmsregionens folkbildningsstrategi. 
Och i remissvaret från en kommun som ligger i alla möjliga framkanter.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Nackalistan vill påpeka vikten av samtliga uppräknade strategier och inte minst nr 1 – Att 
stärka och utveckla demokratin.” 
 
 
- - - - - 
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§ 182 KFKS 2021/289 

Remiss – Förstudie om användning och hantering av 
underskrifter med elektroniska materiel och metoder 
Yttrande till Riksarkivet 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar föreslaget yttrandet enligt bilaga 2 till tjänsteskrivelsen daterad den 
13 april 2021. 

Ärende 
Riksarkivet har remitterat en förstudie till Nacka kommun. I förstudien utreds det 
begreppsmässiga och rättsliga nuläget för att använda och hantera underskrifter med 
elektroniska materiel och metoder. För det syftet lämnar förstudien rekommendationer för 
dels en terminologi och begreppsapparat, dels en metod för att bedöma olika fall. För 
Riksarkivet har förstudien betydelse för att kunna kommunicera internt och externt, tolka 
och värdera funktionella behov och krav som ställs på underskrifter för den arkivrättsliga 
bedömningen och sammankopplingen till tekniska krav. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 27 april 2021, §67 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och administrativa serviceenheten samt juridik- 
och kanslienheten, daterad den 13 april 2021 
Bilaga 1 Riksarkivet - Förstudie om användning och hantering av underskrifter med 
elektroniska materiel och metoder 
Bilaga 2 Förslag på yttrande 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag.  
 
 
- - - - - 
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§ 183 KFKS 2021/260 

Remiss – Förskola för alla barn – för bättre 
språkutveckling i svenska 
(Yttrande till Utbildningsdepartementet över SOU 2020:67) 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar utbildningsnämndens förslag till yttrande. 

Ärende 
Utredningen Förskola för alla barn – för bättre språkutveckling i svenska (SOU 2020:67), 
har överlämnat sitt betänkande till regeringen. Utbildningsdepartementet har skickat 
betänkandet på remiss och svar ska lämnas senast 21 maj 2021. Utredningen lämnar förslag 
som syftar till att dels öka deltagandet i förskolan bland barn i 3-5 års ålder, dels stärka 
förskolans arbete med barnens språkutveckling i svenska, blad annat när det gäller 
nyanlända barn, barn med annat modersmål än svenska och barn med socioekonomiskt 
svag bakgrund. De åtgärder som föreslås är att kommunerna ska bedriva uppsökande 
verksamhet, kommunerna ska direktinskriva vissa barn i förskolan och införande av 
obligatorisk förskola från 5 års ålder. 
 
I förslaget till remissyttrande påtalar utbildningsnämnden att ett system med 
direktinskrivning i förskola inte är den bästa vägen för att få fler barn i förskolan. 
Vårdnadshavare ska få information så att de kan göra ett aktivt val av förskola för sitt barn. 
Vidare anser utbildningsnämnden att en obligatorisk förskola för 5-åringar innebär en stor 
och genomgripande förändring i det svenska skolsystemet. En sådan förändring bör 
föregås av ett gediget utredningsarbete med en väl genomarbetad konsekvensanalys. 
Utbildningsnämnden anser att utredningen vare sig utrett frågan tillräckligt eller gjort en 
fullödig konsekvensanalys av ett införande av elvaårig skolplikt i Sverige. Ett införande av 
skolplikt vid 5 års ålder påverkar alla barn och vårdnadshavare och då räcker det inte med 
att basera förslaget på behovet för en liten grupp barn utan att ha prövat alternativa vägar. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 27 april 2021, §68 
Protokollsutdrag från utbildningsnämnden den 25 mars 2021, § 22 (inklusive bilagor) 
Bilaga Utbildningsnämndens förslag till yttrande 
Bilaga Tjänsteskrivelse till utbildningsnämnden, daterad den 5 mars 2021 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till UBN:s förslag till yttrande. I yrkandet instämde Hans 
Peters (C), Karin Teljstedt (KD) och Sidney Holm (MP).  
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Khashayar Farmanbar (S) yrkade bifall till eget förslag till yttrande från utskottet/UBN. 
 
Mikael Carlsson (NL) yrkade bifall till eget förslag till yttrande.  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns tre förslag till beslut. Ordföranden ställde förslagen 
mot varandra och fann att kommunstyrelsen har beslutat i enlighet med arbetsutskottets 
förslag.  

Reservationer 
Khashayar Farmanbar reserverade sig för Socialdemokraterna. 

Protokollsanteckningar 
Olga Anikina lät anteckna följande till protokollet för Centerpartiet. 
”Centerpartiet värnar om att alla familjer ska få bestämma själva vad som passar deras 
familjesituation och barn utifrån deras behov. Det handlar i grunden om föräldrarnas rätt 
att få välja hur de vill ha det utan att utsättas för förmynderi. Förslaget om en obligatorisk 
förskola från fem års ålder kan slå hårt mot familjer som valt andra alternativ för sina barn, 
på grund av olika skäl som kommunen bör respektera. Centerpartiet förnekar samtidigt inte 
problem som finns med att nyanlända barn inte lär sig språket i samma utsträckning som 
barn som börjar på förskola i tidig ålder. Det är dock anmärkningsvärt att nyanlända barn, 
som varit i Sverige i kortare tid än fem år, ska direktinskrivas i förskolan enligt utredningen.  
 
Där är vi i Centerpartiet tacksamma för att utbildningsenheten har lyft Nackas aktiva 
skolval som ett viktigt perspektiv i yttrandet. Utredningens förslag går helt enkelt emot 
Nackas modell om fria och aktiva val. Det är bra att man i yttrandet lyfter en strategi som 
bygger på kommunikation och information inför föräldrarnas val av förskola. Det är 
mycket bättre än tvång. Det finns effektivare sätt att åstadkomma bättre språkkunskaper än 
en obligatorisk förskola, som skulle kräva en stor förändring av svensk skola och Nackas 
skolmodell. Där ser vi hellre att kommunen uppmuntrar föräldrar att sätta sina barn på 
förskola i tidigare ålder. Det är således tvångdelen som vi, med vår liberala grund, 
ifrågasätter och inte ambitionerna att få fler barn att lära sig svenska tidigt.” 
 
Andreas Andersson lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”Vi är mycket positiva till förslagen om uppsökande verksamhet samt kompetenshöjande 
åtgärder, och är glada över att kunna enas kring dem i remissvaret. Det är av stor vikt att vi 
kan höja andelen utbildad personal i förskolan och därmed ge våra barn bättre 
förutsättningar för lärande redan i unga år. Det är därutöver alltid önskvärt att alla 
vårdnadshavare känner till vilka möjligheter som finns för sina barn, att få ut mer 
information om förskolan är därför en bra ambition. 
Vi är även positiva till förslaget om direktinskrivning i förskolan. Det kan komma att leda 
till att fler barn ingår i verksamheten, i synnerhet i grupper där deltagandet idag är lite lägre. 
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Valfriheten består, men systemet för anmälan förändras. Självklart ska ingen ha sitt barn på 
en förskola man inte anser passar, det är därför viktigt att detta kombineras med 
information om vilka möjligheter som finns för aktivt val av förskola eller pedagogisk 
omsorg. 
Förslaget om obligatorisk förskola från 5 års ålder, och därmed förlängd skolplikt, är något 
vi är positiva till. Det behöver dock utredas ordentligt innan ett eventuellt införande, inte 
minst med tanke på att skolplikten förlängdes med ett år relativt nyligen. Faktorer såsom 
tillgång till förskoleplatser, uppdateringar av läroplanen och vilka effekter reformen skulle 
få på barnenslärande måsta redas ut.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Nackalistan anser att det är viktigt att alla barn ges rätt förutsättningar för att lära sig 
språket på ett för individen optimalt sätt. Det är jättebra att man nu på allvar börjar ta tag i 
denna fråga och kommer med förslag. Nackalistan vill dock se lite ändringar i det förslag 
som presenteras bl.a så är vi tveksamma till att göra förskolan obligatorisk från fem års 
ålder utan vill istället se en ökad flexibilitet i den ålder då man börjar i förskoleklass. 
Nackalistan har under lång tid arbetat för att minska gruppstorlekarna på våra förskolor, 
detta skulle ge alla barn ökade möjligheter att få träna språket i vardagliga situationer och 
betyda mycket för många barns språkutveckling. Förskolan har en viktig roll och vi från 
Nackalistan tror att det första steget för att förbättra barns språkutveckling är att ge 
pedagogerna rätt förutsättningar för sitt arbete.” 
 
Esa Örmä lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna. 
”Enligt Sverigedemokraterna är förskola i grund och botten en bra skolform för svenska 
barn, och en bra del av hur barns uppväxt brukar se ut här i landet. Det innebär inte att det 
är nödvändigt eller bra att som i förslaget mer eller mindre med påtryckningar försöka 
ordna in barn i förskola oavsett vårdnadshavarens uppfattning. 
Vad det gäller barns färdighetsutveckling i svenska språket, så vill Sverigedemokraterna 
stödja alla förslag som stärker vårt lands språk, och det svenska språkets ställning i Sverige. 
I det bör ligga att inget annat språk än svenska bör användas av anställda på förskolan, och 
att tendenser till språksplittring och t. o. m. flerspråkiga förskolor bör motverkas kraftfullt. 
Sverige är Sverige, inte Babels torn, och i Sverige ska alla kunna tala svenska, vårt lands 
språk.” 
 
Karin Teljstedt lät anteckna följande till protokollet för Kristdemokraterna. 
”Att försvara föräldrars rätt att själva avgöra vad som är bäst för de egna barnen är ett 
kärnvärde för varje Kristdemokrat. Storskaliga, kollektiva och likformiga lösningar bemöter 
vi med djupaste skepsis. När de dessutom drivs fram på detta sätt, med bristfälligt underlag 
och i en halsbrytande förändringstakt kan vi inte annat än att sätta oss på tvären.  
En skola som tar sin utgångspunkt i evidens och beprövad erfarenhet kan bara utvecklas 
med hjälp av en betydligt mer gedigen kritisk granskning av förutsättningar och forskning 
än vad utredningens ideologiskt färgade önsketänkande visar prov på.  
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Vi skall absolut ha ett bildningssystem som ger möjligheter åt alla barn och bejakar deras 
olikheter. En extra tidigt införd enhetsskola kombinerat med tunghänta pekpinnar från det 
offentliga är inte vägen dit.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Nacka kommun har i dagsläget relativt få barn som inte är inskrivna inom någon form av 
förskoleverksamhet, Nacka kommun är redan i framkant med att arbeta på ett strukturerat 
sätt med de vårdnadshavare som har förskolebarn som inte är inskrivna och kommunen 
har också en stor satsning på öppna förskolor. MP anser att ovedersägligen är det så att den 
svenska förskole-verksamheten har många kvaliteter som gynnar en allsidig utveckling hos 
de inskrivna förskolebarnen och att satsningen på verksamhetsformen Öppna förskolor, 
den satsningen skall givetvis kvarstå. Nacka kommun har i nuläget 5 öppna förskolor och 
de öppna förskolornas verksamhet är en kraftfull och ändamålsenlig investering för 
framtiden. 
En investering i söner och döttrars trygghet, välbefinnande och hälsa utifrån en pragmatisk 
vision om en röd tråd av föräldrastöd, hälsa, lärande och utveckling av trygga och 
självständiga individer som ges möjlighet att ta del av och delta i samhället. Syftet med 
denna samverkan är att barnen skall uppleva kontinuitet och sammanhang i tillvaron. 
Det är av vikt att en problematik löses med rätt val av lösningar, de vårdnadshavare som 
inte väljer att ha sina minsta inskrivna inom någon typ av förskoleverksamhet, de är inte 
alls någon homogen grupp, en del av dessa vårdnadshavare har både en stark anknytning 
till arbetsmarknaden - och samhället samt talar en flytande svenska, varvid den enda 
saliggörande lösningen, då inte kan vara en direktinskrivning i någon form av 
förskoleverksamhet. Utan det behövs ett omfattande paket av lösningar. Fler individuella & 
jämlika satsningar med syftet att underlätta inträdet på arbetsmarknaden, bättre matchning 
och krafttag mot den åtgärdsinflation som råder på AF, där individer matchas på en felaktig 
nivå bland arbetsmarknadsåtgärderna, ett pensionssystem som möjliggör att många med 40 
års yrkesarbetande endast erhåller en garantipension, landets SFI- utbildningar uppnår 
tyvärr differentierande resultat, det behövs arbeta med arbetsgivares föreställningar om den 
optimala arbetstagare, arbetssökandes föreställningar om den svenska arbetsmarknaden, 
situationen på bostadsmarknaden kan skapa ohälsa och postnumret kan påverka 
anställningsbarheten etc. 
Förskoleklassundervisning var mellan 1998 och 2018 namnet på en frivillig skolform i 
Sverige. Från hösten 2018 är den obligatorisk. Vilket innebär att det är alldeles för tidigt att 
dra slutsatser av denna förändring och att just nu sänka inträdesåldern ytterligare, det kan 
komma att bli en mycket förhastad idé. I studien av Lundqvist och Sandström (2020), där 
jämfördes två kommuners övergångsaktiviteter i samband med övergången mellan 
förskolaskola. 
Sex utvecklingsområden framkommer: 1) Personal på fritidshemmen behöver 
involveras. 2) Övergångsaktiviteter behöver utvärderas i större utsträckning. 3) Barnen 
behöver involveras vid planering och utvärdering av aktiviteterna. 4) Skolan och förskolan 
behöver ha en speciell grupp som ansvarar för övergångsaktiviteterna. 5) Ett utökat 
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erfarenhetsutbyte mellan yrkesverksamma behövs för att nå sammanhang kontinuitet och 
progression i barns lärande och utveckling. 6) Rutiner för barns övergångar behöver vara 
likartade och upplevas som rättvisa av barnen. 
MP upplever att det fortfarande finns betydande svårigheter att få ihop förskolan- och 
skolans pedagogiska traditioner och det drabbar barnen som inte har någon större 
möjlighet att göra sin röst hörd. Att sänka ingångsåldern genom en direktinskrivning innan 
samhället fått ordning på den föregående sänkningen kan få helt oönskade konsekvenser. 
http://mdh.divaportal.org/smash/person.jsf?pid=authority-person%3A59497&dswid=-
2594” 
 
 
 
 
- - - - - 
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§ 184 KFKS 2021/153 

Remiss – Säker och kostnadseffektiv it-drift – rättsliga 
förutsättningar för utkontraktering (SOU 2021:1) 
Yttrande till Infrastrukturdepartementet 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar föreslaget yttrande enligt bilaga 2 till tjänsteskrivelsen daterad den 
14 april 2021 med följande tillägg: 
”När kommuner levererar välfärdstjänster innebär det ofta att invånarna måste använda 
den lösning som kommunen väljer för att kunna tillgodogöra sig välfärdstjänsten full ut. 
Exempelvis har en elev på en skola inga eller ytterst små möjligheter att avstå från att 
använda det IT-system som skolan tillhandahåller. Därför vilar det ett särdeles tungt ansvar 
på det offentliga att stå upp för individens rättigheter och integritet när det kommer till IT-
drift. En förutsättning för säker IT-drift är att svenska personuppgifter överlämnas på så 
sätt att uppgifterna inte hamnar utanför svensk eller europeisk jurisdiktion utan prövning 
enligt svensk eller europeisk rätt.”  
 
Kommunstyrelsen förklarar paragrafen omedelbart justerad. 

Ärende 
Under 2019 beslutade regeringen att uppdra åt en särskild utredare att kartlägga och 
analysera statliga myndigheters behov av säker och kostnadseffektiv IT-drift samt hur dessa 
behov tillgodoses. Utredaren fick även i uppdrag att analysera de rättsliga förutsättningarna 
för statliga myndigheter, kommuner och landsting (numera regioner) att med bibehållen 
säkerhet utkontraktera IT-drift till privata leverantörer och vid behov lämna 
författningsförslag. Utredningens allmänna utgångspunkt har varit att modernisera 
lagstiftningen för att den ska anpassas till rådande tekniska förhållanden och att samhället 
ska kunna tillgodogöra sig teknikutvecklingen i sin verksamhet. Utredningen har utrett hur 
införandet av en ny sekretessbrytande grund skulle kunna bidra till en lösning av problemet 
med sekretess för uppgifter som blir tillgängliga för leverantörer av IT-tjänster. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 27 april 2021, §69 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och juridik- och kanslienheten samt 
digitaliseringsenheten, daterad den 14 april 2021 
Bilaga 1 Sammanfattning och författningsförslag (utdrag ur SOU:2021) 
Bilaga 2 Förslag på yttrande 
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Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkande att yttrandet kompletteras med följande stycke: 
”När kommuner levererar välfärdstjänster innebär det ofta att invånarna måste använda 
den lösning som kommunen väljer för att kunna tillgodogöra sig välfärdstjänsten full ut. 
Exempelvis har en elev på en skola inga eller ytterst små möjligheter att avstå från att 
använda det IT-system som skolan tillhandahåller. Därför vilar det ett särdeles tungt ansvar 
på det offentliga att stå upp för individens rättigheter och integritet när det kommer till IT-
drift. En förutsättning för säker IT-drift är att svenska personuppgifter överlämnas på så 
sätt att uppgifterna inte hamnar utanför svensk eller europeisk jurisdiktion utan prövning 
enligt svensk eller europeisk rätt.”  
 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till Khashayar Farmanbars tilläggsyrkande. 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag med Khashayar 
Farmanbars tillägg. 
 
 
- - - - - 
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§ 185 KFKS 2021/137 

Remiss – Promemoria Ordning och reda på avfallet 
Yttrande till Miljödepartementet 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att anta miljö- och stadsbyggnadsnämndens förslag till yttrande 
enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelsen daterad den 22 april 2021. 

Ärende 
Nacka kommun har fått promemorian ”Ordning och reda på avfallet”, med förslag till 
ändringar i miljöbalken och flera förordningar som berör avfallshantering, på remiss från 
Miljödepartementet. På sitt sammanträde den 21 april 2021, § 93, beslutade miljö- och 
stadsbyggnadsnämnden att anta förslag till yttrande, och detta är samma yttrande som 
kommunstyrelsen föreslås anta. 
 
Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 januari 2022 och förordningarnas ändringar den 
1 juni 2021. Ändringarna syftar till att försvåra för oseriösa avfallsföretag att starta 
verksamheter som drivs i konkurs och lämnar kommuner med stora saneringskostnader. 
Ändringarna ska även underlätta masshantering som uppstår i samband med bygg- och 
exploateringsprojekt. 
 
Kommunen har tidigare påtalat att det finns ett akut behov av en översyn av reglerna kring 
masshantering, vilken bör omfatta frågan om avfallsdefinitionen och ha ett fokus på hur ett 
förenklat regelverk kan effektivisera återvinningen av användbara massor, såsom 
entreprenadberg. Förslagen i promemorian innebär visserligen vissa lättnader och 
förenklingar för hanteringen av jord- och bergmassor från byggprojekt, men däremot i 
stort ingen förändring i klassificeringen av massorna som avfall. 
 
Förslaget till yttrande beskriver att det är positivt att lagstiftningen stärks och förtydligas 
inom avfallsområdet. De föreslagna ändringarna innebär en viss förenkling i hanteringen av 
jord och berg från exploateringsprojekt, vilket är ett steg i rätt riktning. Ändringarna löser 
dock inte det stora problemet med att rena jord- och bergmassor i grunden klassas som 
avfall, trots att de kan återanvändas direkt eller efter krossning eller sortering. Nacka 
kommun anser att rena jord- och bergmassor inte bör klassas som avfall. Förändringarna 
som minskar risken för oseriös avfallshantering är positiva. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 27 april 2021, §70 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling, daterad den 22 april2021 
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Bilaga 1 Miljö- och stadsbyggnadsnämndens förslag till yttrande 
Bilaga 2 Protokollsutdrag miljö- och stadsbyggnadsnämnden inklusive tjänsteskrivelse 
Bilaga 2 Promemoria Ordning och reda på avfallet 

Yrkanden 
Mikael Carlsson (NL) yrkade avslag på arbetsutskottets förslag. 
 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde bifall till arbetsutskottets förslag mot avslag och fann att 
kommunstyrelsen har beslutat i enlighet med arbetsutskottets förslag.  

Reservationer 
Mikael Carlsson reserverade sig för Nackalistan.  

Protokollsanteckningar 
Esa Örmä lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna. 
”Renhållningsbranschen är hårt drabbad av de upplösningstendenser som följt i spåren på 
hårdhänt, kraftfull och ogenomtänkt avreglering, lite på samma sätt som i skolvärlden eller 
taxibranschen. En yrkeskår som förr var stolt, kompetent och professionell har slagits 
sönder med lönesänkningar, mikrostyrning av arbetsuppgifter och förfall i arbetsmiljön. 
Bristen på seriositet i renhållningsbranschen har också i alltför många fall slagit igenom 
bland operatörer med tveksam kompetens och långsiktighet. Ett exempel är Think Pink!, 
ett företag som hyllades av okunniga liberala medier för miljötänk men visade sig vara ett 
miljöproblem i sig självt i stället, med en gigantisk sopbrand i Botkyrka som slutpunkt på 
det liberala missförståndet. 
Kommunen har som stor avnämare i avfallsbranschen rimligtvis ett stort ansvar för 
uppstyrning av renhållningsbranschen och yttersta utpost för att värna seriositet genom sin 
upphandling, där det kan och bör finnas skarpa regler som ger skydd åt seriösa 
anbudsgivare. Sådana regler bör bl. a. innehålla kollektivavtal för renhållningsarbetare, och 
offentliga kalkyler som ger stöd åt att anbudsgivare verkligen kommer att kunna utföra det 
han lovar, och att kostnaderna för det som anbudsgivaren lovar att utföra också realistiskt 
sett täcks av intäkterna enligt avtal. 
Sverigedemokraterna ser gärna att kommunal avtalsmateria i upphandlingar av renhållning 
kan bilda mönster för andra stora upphandlare i branschen med avseende på seriositet, 
miljöomtanke, långsiktighet och andra viktiga detaljer.” 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet. 
”Det är naturligtvis en viktig fråga med ordning och reda på avfallet och att försvåra för 
oseriösa/kriminella företag att tjäna pengar genom miljöbrott. Otydliga regler, kryphål, låg 
upptäcks risk och bristande resurser för utredning och åtal för brotten har gjort att 
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samhället förlorad stora miljövärden och ekonomiska värden. Vänsterpartiet ser positivt på 
förslagen i remissen och positivt på remissvaret framförallt gällande att förhindra 
företagskriminalitet och miljöbrott.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Nackalistan yrkar på avslag på förslag till yttrande mot bakgrund av att det inte är juridiskt 
lämpligt mot bakgrund av att Nacka är part i ett mål med implikationer på definitioner 
kring avfall resp. biprodukter. Inte heller har vi ombetts att vara remissinstans i detta fall. 
Svaret kan medföra en tvetydighet i vad Nacka som part egentligen anser vilket vore 
olyckligt.” 
 
 
 
- - - - - 
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§ 186 KFKS 2020/1030 

Överenskommelse om kostnadsansvar för hjälpmedel 
och medicinsktekniska produkter 
Rekommendation från Storsthlm 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar överenskommelsen om kostnadsansvar för hjälpmedel och 
medicintekniska produkter mellan Region Stockholm och kommunerna i Stockholms län. 

Ärende 
Överenskommelsen avser fördelning av kostnadsansvar mellan Region Stockholm och 
kommunerna i Stockholms län för förskrivningsbara hjälpmedel och 
förbrukningshjälpmedel 
samt för de medicintekniska produkter som används i vården. 
Överenskommelsen gäller inom verksamheter där kommunen är huvudman för hälso- och 
sjukvård. Det vill säga inom särskilt boende och dagverksamhet för äldre, bostad med 
särskilt service och daglig verksamhet enligt lagen om stöd och service till vissa 
funktionshindrade (LSS) och bostad med särskild service enligt socialtjänstlagen. 
Överenskommelsen avser vuxna individer. Syftet med den nya överenskommelsen är att 
ansvaret för hjälpmedel ska vara så lika som möjligt i alla särskilda boendeformer. Syftet är 
också att effektivisera processen inom förskrivning och kostnadsfördelning av hjälpmedel. 
I överenskommelsen samlas ansvarsfördelningen inom hjälpmedelsområdet till en 
överenskommelse. Tre tidigare överenskommelser upphör att gälla. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 27 april 2021, §71 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och äldreenheten, daterad den 12 april 2021 
Bilaga1. Rekommendation, överenskommelse om kostnadsansvar hjälpmedel och 
medicintekniska produkter 
Bilaga 2. Överenskommelse inklusive 4 bilagor 
Bilaga 3. Gällande överenskommelse om vård och omsorg med konsekvensändringar 
Bilaga 4. Protokollsutdrag från socialnämnden den 30 mars 2021 § 24 
Bilaga 5. Protokollsutdrag från äldrenämnden den 31 mars 2021 § 20 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag.  
- - - - - 
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§ 187 KFKS 2021/419 

Ramar och förutsättningar för att inleda upphandling av 
totalentreprenör för uppförandet av ny multihall i 
Fisksätra 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att inleda upphandling av byggentreprenad Multihall Fisksätra i 
enlighet med enheten för bygg och anläggnings tjänsteskrivelse daterad den 30 mars 2021. 
 
Kommunstyrelsen noterar att byggnaden kommer att uppföras enligt Sweden Green 
Building Councils definition för miljöbyggnad Silver, men att aspekter som bl a 
energianvändning och innemiljö kommer att utföras i miljöbyggnad Guld. 

Ärende 
Upphandlingen föreslås omfatta ombyggnation av Fisksätra sporthall samt tillbyggnad med 
bland annat baskethall, motionshallar, fritidsgård och ny friidrottshall. Entreprenaden 
föreslås genomföras som en totalentreprenad med en hög samverkansgrad mellan 
kommunen och entreprenören. Utvärdering av anbud föreslås ske genom bästa förhållande 
mellan pris och kvalitet. Anbudsgivarna föreslås lämna anbudspris i form av ett 
entreprenörsarvode med eventuellt tillhörande timpris. 
Utvärderingen av de kvalitativa parametrarna föreslås fokusera på entreprenörernas 
kompetens, genomförandeförmåga och samarbetsförmåga. Tiden för att färdigställa 
multihallen inklusive projektering beräknas till ca 24-26 månader. Avtalet föreslås gälla från 
oktober 2021 till och med december 2023. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 20 april 2021, §98 
Tjänsteskrivelse från enheten för bygg och anläggning samt inköpsenheten daterad den 30 
mars 2021 

Yrkanden 
Sidney Holm (MP) yrkade på bifall till utskottets förslag, men med följande tillägg. 
Kommunstyrelsen noterar att byggnaden kommer att uppföras enligt Sweden Green 
Building Councils definition för miljöbyggnad Silver, men att aspekter som bl a 
energianvändning och innemiljö kommer att utföras i miljöbyggnad Guld. 
I yrkandet instämde Mats Gerdau (M), Hans Peters (C), Khashayar Farmanbar (S) och 
Gunilla Grudevall Steen (L).  
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Khashayar Farmanbar (S) yrkade att upphandlingsunderlaget kompletteras med krav på 
kollektivavtal eller avtal i nivå med centrala kollektivavtal. 
 
I båda tilläggsyrkanden instämde Tomas Ottosson (V) och Mikael Carlsson (NL).  

Beslutsgång 
Ordföranden ställde först stadsutvecklingsutskottets förslag mot avslag och fann att 
kommunstyrelsen har beslutat i enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag.  
 
Därefter ställde ordföranden Sidney Holms (MP) tilläggsyrkande mot avslag och fann att 
kommunstyrelsen har bifallit Sidney Holms (MP) yrkande. 
 
Slutligen ställde ordföranden Khashayar Farmanbars (S) tilläggsyrkande mot avslag och 
fann att kommunstyrelsen har avslagit yrkandet.  

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”Vi socialdemokrater kämpade för att en ny simhall skulle placeras i Fisksätra. När det föll 
föredrog vi en löning där ersättningsbassängen skulle läggas i Fisksätra och kunna 
permanentas som utomhusbassäng. Även detta förslag föll. Vi kommer att fortsätta kämpa 
för simbassäng i Fisksätra. Parallellt måste vi ha förmåga att fortsätta göra Fisksätra bättre 
på flera sätt. 
Nu är frågan om multifunktionshallen uppe och det gäller att det blir så bra beslut som 
möjligt. Därför har vi kollat igenom alternativen noggrant och haft samtal med 
lokalsamhället. Vår samlade bedömning är att den föreslagna placeringen bättre utnyttjar 
topografin och ger möjligheter till fler idrottinslag. Samtidigt förstoras den aktiva ytan i 
Fisksätras centrala del och bidrar till bättre användning av utrymmet. 
Parkeringsmöjligheterna är bättre i det föreslagna alternativet. Närheten till både bussar och 
saltsjöbana är god vid båda alternativen. Den yta nära fotbollsplan som utgör det alternativa 
förslaget ser vi på sikt ska kunna användas till värdefull fritidsyta. När inriktningsbeslutet 
tog föreslog vi att bollhallsytan skulle förstoras med dubbelt så mycket som det förslag som 
till slut antogs. Nu ska det upphandlas någon som bygger hallen och vi hoppas att det sker 
med rimliga villkor för personalen, leder till ökad kvalitet för Nackaborna och att projektet 
byggs kvalitativt och snabbt.” 
 
Esa Örmä lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna. 
”Sverigedemokraterna vill tycka att det kommande uppförandet av en multihall i Fisksätra 
ger syn för sägen när det gäller partiets önskemål om en simhall i Fisksätra. Om det går att 
bygga en multihall i Fisksätra, och enligt förslagsställarna inte bara går det utan kommer det 
också att genomföras, så borde det gå att bygga en simhall i det ofta missgynnade och 
styvmoderligt behandlade Fisksätra. 
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En del av de problem som multihallen ska bidra till att lösa är Fisksätras breda 
ordningsproblematik, och den problematiken behöver också kommunen, och enheten för 
bygg och anläggning, reflektera över och ta höjd för kostnadsmässigt.” 
 
Karin Teljstedt lät anteckna följande till protokollet för Kristdemokraterna. 
”Kristdemokraterna har varit skeptiska till en multihall i Fisksätra, inte för att det är en 
dålig idé utan för att det hade varit mer angeläget att förlägga simhallen till Fisksätra än till 
Neglinge. Nu är beslutet om simhall fattat, och blir visserligen orimligt dyrt som vi 
befarade, men i respekt för demokratiska beslut vill vi inte hindra ett annat bra projekt, som 
en denna multihall, som säkert också kommer att tjäna Fisksätraborna väl.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Även om hela planen för start för multihall inte förverkligas helt så ser Nackalistan det 
som en ”nästbästalösning”. Att byggnaden ska byggas enligt miljökategori Guld borde vara 
en självklarhet och vi är glada att man i beslutet kräver att en del av det som byggs nu ska 
uppnå guld. Man bygger då för miljön och framtiden. Fortfarande har inte Nackalistan 
glömt bort att en simhall inte verkar kunna byggas i Fisksätra trots en större mängd positiva 
faktorer för detta än i den lokalisering som nu föreslås.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Byggande och drift av byggnader står för en stor del av kommunens klimat- och 
miljöpåverkan. Därför är det viktigt att vi ställer höga krav på klimat- och miljöpåverkan 
när vi bygger nytt. Ofta hänvisar den styrande majoriteten till att vi inte kan ställa klimat- 
och miljökrav när andra bygger på egen mark. Här bygger kommunen egna lokaler på egen 
mark och vi är glada över att Miljöpartiets förslag på skärpta krav för energianvändning och 
innemiljö finns med i beslutet.” 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet. 
”Upphandlingen av byggentreprenaden för Multihallen i Fisksätra bör ställa som krav på 
entreprenaden att det finns kollektivavtal eller jämförbara villkor för de anställda. Det 
skapar ordning med tydliga regler och motverkar fusk. Det går utmärkt att använda ”vita 
jobb modellen” som utarbetats mellan fack och kommuner för att stävja fusk och osund 
konkurrens i upphandlingar. När kommunen inte bygger själv och gör det möjligt för 
företag att få ett kontrakt på stora belopp är det viktigt att den så kallade marknaden inte 
dopas med oreglerade arbetsförhållanden, ibland slavliknande utpressnings förhållanden. 
Det är inte positivt för Nacka att vi riskerar att låta dessa företagskriminella aktörer att 
verka på samma marknad i upphandlingen som byggföretag som följer lagstiftningen i 
Sverige.  
Det är positivt att målen för Miljö och hållbarhet innehåller ambitioner för låg 
energiförbrukning i byggnaden och att förnyelsebar energi används. Vänsterpartiet menar 
att det här är rätt väg att överenskomma och krav ställa redan på upphandlingssteget. Att 
de företag som lämnar anbud vet hur Nacka kommun ser på klimatutsläpp och miljöfrågor. 
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Att kommunen i det här ärendet väljer miljöbyggnad silver istället för guld som har ännu 
bättre klimateffekter med mindre utsläpp av koldioxid är svårt att förstå motivationen till. 
Enligt Vänsterpartiets uppfattning kommer den högre produktionskostnaden utjämnas mot 
lägre kostnader för energianvändningen i driftsfasen. Det gäller bara den direkta kostnaden, 
när man räkna in hur mycket mer koldioxid som totalt alstras i byggnadens livslängd i de 
olika alternativen silver och guld blir resultatet förstås än mer positivt för guld 
certifieringen. Ökade utsläpp av koldioxid har en kostnad även om den inte syns eller 
räknas i det här ärendet. Det kompletterande yrkandet som tillkom på sammanträdet som 
angav att miljöcertifiering guld ska gälla för energiförbrukningen i fastigheten bla. var en 
positivförändring som Vänsterpartiet biföll.” 
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§ 188 KFKS 2021/476 

Ramar och förutsättningar för att inleda upphandling av 
verksamhetssystem och digitala lås för sociala 
omsorgsprocessen 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att inleda upphandling av verksamhetssystem och digitala lås 
för sociala omsorgsprocessen. 

Ärende 
Socialnämnden och äldrenämnden behöver konkurrensutsätta dagens verksamhetssystem 
eftersom avtalet med nuvarande leverantör löper ut den 30 september 2022. Avtalstiden för 
det nya avtalet uppgår till totalt 16 år, inklusive optioner på förlängningar. 
Verksamhetssystemet ska stödja handläggning av samtliga förekommande ärenden inom 
socialnämndens och äldrenämndens verksamhet och därtill ge förutsättningar för en helt 
digital hantering av ärenden samt möjliggöra en större delaktighet och service för kunderna. 
Leverantörerna av verksamhetssystem är medelstora och stora företag. Upphandlingen 
kommer att genomföras som ett öppet förfarande och anbuden kommer värderas utifrån 
mest fördelaktiga anbud, baserat på pris och kvalitet. Socialnämnden och äldrenämnden har 
berett ärendet och lämnat likalydande förslag om att inleda upphandling av 
verksamhetssystem och digitala lås för sociala omsorgsprocessen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 27 april 2021, §72 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och omsorgsenheten, daterad den 15 april 2021 
Bilaga 1 Protokollsutdrag från socialnämnden den 30 mars 2020, § 28 inklusive 
tjänsteskrivelse 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från äldrenämnden den 31 mars 2020, § 19 inklusive 
tjänsteskrivelse 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det endast finns ett förslag till beslut – arbetsutskottets förslag 
– och finner att kommunstyrelsen har beslutat i enlighet med detta förslag. 

Protokollsanteckningar 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet. 
”Det är lika viktigt en den här upphandlingen av verksamhetssystem som i alla 
upphandlingar att det tillämpas kollektivavtalsliknande villkor för de anställda i de 
upphandlande leverantörsbolagen. Att inte ha det kravet kan leda till en mycket osund 
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konkurrens mellan leverantörerna och kan stimulera och ge incitament till att försämra 
arbetsmiljön eller utge löner under nivån för svenska kollektivavtal. 
Lika viktigt är det med klimat-miljö och hållbarhetsfrågor i upphandlingen och det är 
positivt att det finns med som ett krav på leverantören.” 
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§ 189 KFKS 2021/465 

Ramar och förutsättningar för att inleda upphandling av 
IT-arbetsplats 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att inleda upphandling av IT-arbetsplats i enlighet med 
inköpsenhetens tjänsteskrivelse daterad den 7 april 2021. 

Ärende 
Kommunens avtal för köp av datorer, telefoner, skrivare och tillhörande utrustning och 
tjänster löper ut den 1 juni 2022 och arbetet med en ny upphandling behöver därför inledas 
för att säkerställa att kommunen även fortsättningsvis kan köpa dessa produkter och 
tjänster. 
Avtalstiden föreslås till fyra år med optioner inkluderat. 
 
Vid förra upphandlingen av IT-arbetsplats ingick även skrivare som en del av 
ITarbetsplatsupphandlingen. Denna upphandling föreslås brytas upp i två separata 
upphandlingar; en för datorer, telefoner och tillbehör, samt en för skrivare med tillhörande 
tjänster, bl.a för att öka konkurrensen. 
 
Krav på leverantören föreslås fokusera på hållbara leveranskedjor, ansvarstagande för 
produkters hela livscykel och att leverantören har erfarenhet av uppdrag av samma dignitet 
samt att de bidrar till lägsta möjliga pris från IT-utrustningstillverkarna. Krav på produkter 
föreslås att fokusera på hållbarhetscertifiering och ändamålsenlighet. 
Hänsyn till små och medelstora företag tas genom att bryta ut skrivare ur upphandlingen 
och genom att kommunen själva gör en del av jobbet med installation av mjukvara. Detta 
öppnar också upp för fler leverantörer och bättre konkurrens. 
Utvärdering föreslås baseras på priser men även genom anbudsgivarnas redogörelse för hur 
de förbinder sig att hjälpa kommunen nå uppsatta mål med upphandlingen såsom 
ändamålsenliga produkter till bra priser men även att ta ansvar för och hantera uttjänta 
produkter på ett korrekt sätt. Ytterligare ett viktigt utvärderingskriterium är hur 
ändamålsenlig leverantörens e-handelsmodul är och hur den på ett för Nacka enkelt sätt 
kan integreras i Nackas inköpssystem då detta säkrar både effektivitet vid beställningar, 
samt säkrar efterlevnad av attest- och delegationsregler i kommunen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 27 april 2021, §73 
Tjänsteskrivelse från digitaliseringsenheten och inköpsenheten, daterad den 7 april 2021 
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Utdragsbestyrkande 

 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det endast finns ett förslag till beslut – arbetsutskottets förslag 
– och finner att kommunstyrelsen har beslutat i enlighet med detta förslag. 
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§ 190 KFKS 2021/468 

Ramar och förutsättningar för att inleda upphandling av 
skrivare 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att inleda upphandling av skrivare/skrivare som tjänst i enlighet 
med inköpsenhetens tjänsteskrivelse daterad den 8 april 2021. 

Ärende 
Kommunens avtal för hyra och köp av skrivare löper ut i juni 2022 och ett nytt avtal 
behöver upphandlas. Krav på leverantören föreslås fokusera på erfarenhet av liknande avtal 
och hållbart ansvarstagande för uttjänta produkter. Krav på produkterna föreslås fokusera 
på ändamålsenliga produkter som är miljömärkta. Avtalstiden föreslås till fem år med 
optioner inkluderat. Hänsyn till små och medelstora företag tas genom att upphandlingen 
nu delas upp från dagens avtal där skrivare är på samma avtal som datorer och telefoner. 
Utvärdering föreslås fokusera på en optimerad á-prislista för de produkter/tjänster 
kommunen behöver men även bedömning av anbudsgivarnas löfte om åtagande för service 
och säkra kontinuerlig funktion. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 27 april 2021, §74 
Tjänsteskrivelse från digitaliseringsenheten och inköpsenheten, daterad den 8 april 2021 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det endast finns ett förslag till beslut – arbetsutskottets förslag 
– och finner att kommunstyrelsen har beslutat i enlighet med detta förslag. 
 
 
 
- - - - - 
  



 
112 (118
) 

 10 maj 2021 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

§ 191 KFKS 2021/561 

Ramar och förutsättningar för att inleda upphandling av 
gemensam verksamhetsplattform för bygglovsprocessen 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att inleda upphandling av gemensam verksamhetsplattform för 
bygglovsprocessen i enlighet med inköpsenhetens tjänsteskrivelse daterad den 8 april 2021. 

Ärende 
För att ha bästa förutsättningar att fortsätta det arbete som bedrivs inom handläggningen 
av bygglov föreslås att Nacka kommun genomför en upphandling av en plattform som 
stödjer en helt digitaliserad process – både från en kund och handläggares perspektiv. 
Verksamhetsprocesser som främst kommer nyttja plattformen är relaterade till Nacka 
kommuns bygglovsprocess som till exempel ansökan om bygglov, beställning av mät-och 
karttjänster och ansökan bostadsanpassningsbidrag. Fler processer kan tillkomma. 
Nacka Kommun använder idag Sokigos plattform Nova för bygglovsprocessen, men har 
ett behov av att synkronisera processerna även inom tidigare nämnda områden. 
Ärendet behandlades av miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 21 april 2021, som 
beslutade i enlighet med inköpsenhetens förslag; att föreslå kommunstyrelsen att inleda 
upphandling av gemensam verksamhetsplattform för bygglovsprocessen i enlighet med 
inköpsenhetens tjänsteskrivelse daterad den 8 april 2021. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 27 april 2021, §75 
Protokollsutdrag från miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 21 april 2021 § 78 
Tjänsteskrivelse från inköpsenheten daterad den 8 april2021 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det endast finns ett förslag till beslut – arbetsutskottets förslag 
– och finner att kommunstyrelsen har beslutat i enlighet med detta förslag. 
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§ 192 KFKS 2020/985 

Politikerinitiativ – Brandposter i Nacka 
Politikerinitiativ den 26 oktober 2020 av Sidney Holm (MP) 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar att enheten för bygg- och anläggning arbetar med att säkerställa 
rutinerna för hantering av brandposter inom projekt som är i genomförandeskede. 
Intentionerna i politikerinitiativet anses därmed vara uppfyllda och politikerinitiativet är 
därmed färdigbehandlat. 

Ärende 
Tidigt på torsdagsmorgonen den 15 oktober 2020 brann Boo Folkets hus i Orminge ner till 
grunden, enligt uppgift förvärrades själva brandförloppet av att det tog lång tid för 
räddningstjänsten att hitta fungerande brandposter. 
Miljöpartiet vill att ansvarsförhållandena gällande alla brandposter i Nacka utreds, att samtal 
mellan berörda parter genomförs, och att det vid alla pågående stadsbyggnadsprojekt ställs 
krav på tätare kontrollintervaller än de lagstadgade. Enheten för bygg och anläggning har 
efter branden arbetat med att säkerställa rutinerna med berörda parter, främst Nacka vatten 
och avfall AB och Södertörns brandförsvarsförbund. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 20 april 2021, §105 
Tjänsteskrivelse från enheten för bygg och anläggning daterad den 8 april 2021 
Bilaga 1 Politikerinitiativet 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det endast finns ett förslag till beslut – 
stadsutvecklingsutskottets förslag – och finner att kommunstyrelsen har beslutat i enlighet 
med detta förslag. 

Protokollsanteckningar 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Nackalistan tycker att det behövs en bättre redovisad åtgärdsplan för hur vi ska gå vidare 
och komma tillrätta med de alvarliga brister som nu gjorde att det tog så lång tid innan 
släckningen kunde påbörjas. Den fördröjning som det innebar i detta fall ledde till att stora 
materiellavärden förstördes, detta kunde ha lett till att människor skadats eller dött. Det är 
viktigt att tillsynen av brandposter sker regelbundet och att extra kontroller görs när man 
ger tillgång till dessa till andra än räddningstjänsten. Den information vi fått är att man nu 
sett över alla brandposter som används av andra aktörer än räddningstjänsten vilket är bra 
men det är viktigt att vi lär av detta och att samtliga fall där man använder, lägger om eller 
på annat sätt blockerar brandposter gör detta i samverkan med räddningstjänsten.” 
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Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Vi tycker att problemet har belysts bra vid utredningen av politikerinitiativet. Däremot 
anser vi att det krävs en bättre redovisad åtgärdsplan för hur vi ska gå vidare och komma 
tillrätta med de alvarliga brister som gjorde att det tog så lång tid innan släckningen av 
branden kunde påbörjas. 
Det konstateras torrt att det finns motstridiga uppgifter utan att djupare gå in på var felet 
ligger. Enligt de ansvariga för byggprojektet var inga brandposter avstängda. Enligt 
brandförsvaret var de viktigaste brandposterna avstängda. Om vi inte borrar djupare för att 
ta reda vari felet ligger och åtgärdar bristen är risken stor att samma sak skulle kunna hända 
igen.” 
 
 
- - - - - 
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§ 193 KFKS 2019/573 

Medborgarförslag – Annonsering av 
kommunfullmäktiges sammanträden  
Inkom den 19 juni 2019 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att val av medium för annonsering av kommunfullmäktiges 
sammanträden avgörs av kommunfullmäktiges presidium för att på så sätt anpassa 
annonseringen för att nå så många Nackabor som möjligt. Medborgarförslaget är härmed 
färdigbehandlat. 

Ärende 
Av medborgarförslaget föreslås att kommunfullmäktiges sammanträden ska annonseras i 
Nacka Värmdö Posten (NVP).  
 
Utifrån att kommunallagen inte längre ställer några krav på annonsering i ortstidning 
föreslås det i ärendet om revidering av kommunfullmäktiges arbetsordning (KFKS 
2021/272) att annonsering ska ske på kommunens hemsida samt att annonsering även ska 
ske i annat lämpligt medium med syfte nå så många medborgare som möjligt. Genom 
denna skrivning finns möjligheten kvar att, utöver annonsering på hemsida, även annonsera 
i ortstidning utifrån vad som är lämpligt ur ett medborgarperspektiv. Kommunfullmäktiges 
presidium föreslås avgöra val av medium för annonsering. Utifrån detta förslag finns goda 
möjligheter till att kommunfullmäktiges presidium kan identifiera olika medium för 
annonsering i syfte att nå så många Nackabor som möjligt. Medborgarförslaget anses med 
detta färdigbehandlat. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och juridik- och kanslienheten den 3 maj 2021 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 27 april 2021, §76 

1. Medborgarförslaget 

Yrkanden 
Esa Örmä (SD) yrkade att kommunfullmäktiges sammanträden annonseras i 
gratistidningen Mitt i Nacka.  
”Det är inte logiskt att kommunen stöder Nacka Värmdö posten som har en policy är att ej 
ta in annonser från SD som är representerad i Nacka kommunfullmäktige sedan 2014.” 
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag till beslut. Ordföranden ställde förslagen 
mot varandra och fann att kommunstyrelsen har beslutat i enlighet med förslaget från 
stadsledningskontoret och juridik- och kanslienheten.  

Protokollsanteckningar 
Gunnel Nyman Gräff lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”Att ha aktiva medborgare som är intresserade av kommunpolitiken är guld värt. Att det 
tagit nästan två år (!!) att behandla ett okomplicerat medborgarförslag är definitivt inte 
rimligt, och känns oseriöst.” I protokollsanteckningen instämde Sidney Holm för 
Miljöpartiet. 
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§ 194 KFKS 2018/888 

Val av en ersättare till Sweden Green Building Councils 
årsstämma 2021 
 

Beslut 
Till rubricerade uppdrags väljs 
 
Ersättare  Parti 
Lars Roth  MP 
 
Beslutet justeras omedelbart. 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade välja en ersättare till Sweden Green Building 
Councils årsstämma. 
 
Kommunstyrelsen förklarade paragrafen omedelbart justerad. 
 
 
- - - - - 
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§ 195 

Övriga frågor 

Beslut 
Kommunstyrelsen överlämnar politikerinitiativen till stadsledningskontoret för utredning 
och förslag till beslut. 

Politikerinitiativ – Frigör  40 000 kvadratmeter genom att bygga 
en kompakt elanläggning 
Politikerinitiativ från Sidney Holm (MP) med förslag om att kommunstyrelsen utreder 
förutsättningarna för att bygga om elanläggningen vid Östervik för att frigöra ytor till 
annan verksamhet. 
 

Politikerinitiativ – En lokal pandemifond för att stötta lokala 
idrottsföreningar 
Politikerinitiativ från Sidney Holm (MP) med förslag om att kommunstyrelsen utreder 
förutsättningarna för att avsätta pengar till en pandemifond för att stötta kommunens 
föreningsliv enligt förslaget i politikerinitiativet.  
 

Politikerinitiativ – Utred möjligheten och de ekonomiska 
förutsättningarna för att göra kommunen till huvudman för 
begravningsverksamheten i Nacka kommun 
Politikerinitiativ från Johan Krogh (C) med förslag om att utreda möjligheten och de 
ekonomiska förutsättningarna för att göra kommunen till huvudman för 
begravningsverksamheten i Nacka kommun. 
 

Politikerinitiativ om ytan nedanför HSBs seniorbostäder 
Politikerinitiativ från Karin Teljstedt (KD) med förslag om att stadskreatören får i uppdrag 
att tillsammans med markägaren hitta ett sätt att använda ytan tillfälligt till en "lägereld" 
eller "stjärnstoft", enligt nomenklaturen i Konsten att skapa stad. 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen överlämnade politikerinitiativen till stadsledningskontoret för utredning 
och förslag till beslut. 
- - - - - 
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